
Strona 1 z 33 
 

Darłowo, dnia 28 marca 2012 roku 
BR.0002.3.2012 

 
Protokół Nr XVIII/2012 

z XVIII Sesji VI kadencji Rady Gminy Darłowo 
z dnia 28 marca 2012 roku 

pod przewodnictwem  
Pana Jarosława Michalskiego – Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo  

  
Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 
Przewodniczący rozpoczął obrady sesji o godzinie 1000, a zakończył o godzinie 1305. 
Na ustawowy stan 15 Radnych w sesji uczestniczyło 13 Radnych, co stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Radna Pani Zofia Krakowiak nieobecna usprawiedliwiona.  
Radny Pan Łukasz Staniszewski nieobecny usprawiedliwiony. 
/Lista obecności Radnych na posiedzeniu XVIII sesji VI kadencji Rady Gminy Darłowo w dniu 28 marca 2012 
roku stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu/  
/Lista obecności Sołtysów Sołectw Gminy Darłowo  stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu./ 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
Pan Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo  
Pan Radosław Głażewski – Zastępca Wójta Gminy Darłowo  
Pani Violetta Kolanek – Skarbnik Gminy                                                                                                           
Pani Małgorzata Ejsmont – Radca Prawny 
Pan Tadeusz Bierniukiewicz – Koordynator Samorządowy 
Pan Janusz Sokoliński – Zastępca Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                       
w Darłowie                                                                                        
Pan Marceli Glaza - Dyrektor Gminnego Zakładu Użyteczności Publicznej w Dąbkach 
/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu./   .                             

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do 

powołania sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 
Na Sekretarza obrad powołano Radnego Pana Przemysława Pociechę.  
W głosowaniu wzięło udział 13 Radnych, głosując jednogłośnie:  
13 głosów za,  
0 głosów przeciw,  
0 głosów wstrzymujących. 
 
Na protokolantkę Pan Przewodniczący powołał Panią Iwonę Kowalską. 
 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poinformował 
obecnych na sesji, że Darłowskie Centrum Wolontariatu przyznało czworgu dzieciom                  
z Gminy Darłowo (działającym w Szkolnym Kole Wolontariatu przy Zespole Szkół Nr 3 
w Dąbkach) pieniężne stypendia mające na celu rozwój zainteresowań młodych ludzi.  
Laureatkami są uczennice: 
Monika Kloc; 
Paulina Krawiecka; 
Oktawia Żakiewicz;  
Aneta Pyrda.  
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Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo poprosił o wystąpienie 
laureatek na środek sali wraz z Panią Dorotą Kuriatą Prezes Darłowskiego Centrum 
Wolontariatu i Panią Wiesławą Grabińską Dyrektor Zespołu Szkół Nr 3 w Dąbkach.           
Pan Radosław Głażewski oznajmił, że ta czwórka młodzieży z Gminy Darłowo jako jedyni                 
z Powiatu Sławieńskiego brała udział w konkursie i dostała nagrody pieniężne, które zostały 
dzisiaj wręczone na rozwinięcie ich pasji i zainteresowań. Następnie mówca przedstawił                
w skrócie funkcjonowanie Darłowskiego Centrum Wolontariatu: „Niedługo ukaże się 
wspaniały teledysk, który będzie można zobaczyć na stronie Darłowskiego Centrum 
Wolontariatu. Darłowskie Centrum Wolontariatu zajmuje się działalnością bezinteresowną 
na rzecz społeczeństwa. Możemy to zobaczyć w takich akcjach jak dzisiejsze wręczenie 
stypendium, które jest nowością – to jest pierwszy raz. Na rynku w Darłowie coroczne święto 
z okazji przyjazdu „Świętego Mikołaja”, dzieci się wspaniale bawią. Organizowane są akcje 
charytatywne, zbierane są pieniążki. Oczywiście znamy wszyscy „Działaj Lokalnie”, mamy 
trzech laureatów zeszłorocznych. Zachęcamy bardzo, aby w tym roku nasze Sołectwa                       
i Stowarzyszenia brały udział, gdyż ogłoszony jest właśnie nabór. W tamtym roku Cisowo 
wygrało, Nowy Jarosław i Słowino „Fitness Babeczki”, także zachęcamy. Oraz taka dobra 
akcja dla Hani naszej z Sulimic – zbieramy nakrętki tu także, w Urzędzie, żeby wspomóc         
w leczeniu Hani. Także, zapraszamy do udziału. Darłowskie Centrum Wolontariatu w dalszym 
ciągu – chociaż jest wielu partnerów, tak jak Bank Spółdzielczy w Darłowie, jak Hotel 
„Delfin” w Dąbkach – szuka partnerów, aby rozwijać działalność tego stowarzyszenia.” 

Pani Dorota Kuriata Prezes Darłowskiego Centrum Wolontariatu serdecznie 
podziękowała wszystkim za to, że przyjaźnie podchodzą do Stowarzyszenia i włączają się do 
wielu akcji. „Uśmiech na twarzy to jest to, co nam mówi: „Dziękuję.” Serdecznie chciałam 
podziękować właśnie Gminie Darłowo, bo drzwi zawsze dla Centrum Wolontariatu są 
otwarte.” Pani Prezes oznajmiła, że Centrum Wolontariatu utrzymuje się tylko z pracy 
społecznej, a wszyscy członkowie stowarzyszenia są wolontariuszami i tym samym 
potwierdziła, że warto działać i warto robić coś dla innych. „Ci młodzi ludzie, właśnie te 
dziewczyny, które są stypendystkami od tego roku naszego Funduszu Stypendialnego pod 
nazwą „Wolontariusz z Pasją” oprócz tego, że dają siebie innym, chcą też rozwijać siebie               
i oprócz tego, że zmieniają świat na lepszy wokół siebie, chcą zmienić również troszkę siebie.” 

Laureatki otrzymały nagrody. Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy 
Darłowo ze strony przede wszystkim mieszkańców, radnych i wszystkich 
samorządowców podziękował bardzo Pani Dorocie Kuriata Prezes Stowarzyszenia, za 
działalność na rzecz mieszkańców Gminy Darłowo i wręczył bukiet kwiatów.  

Pani Dorota Kuriata Prezes Darłowskiego Centrum Wolontariatu podziękowała 
również Pani Wiesławie Grabińskiej Dyrektor Zespołu Szkół Nr 3 w Dąbkach, że w szkole 
może tak prężnie działać Szkolne Koło Wolontariatu. Ponadto mówczyni podziękowała Pani 
Koordynator Wolontariatu, która opiekuje się stypendystkami i wpaja im w serca, że warto 
pomagać innym, i warto działać.    
 
Ad. 1.3.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do ustalenia 

porządku obrad, przy czym przypomniał, że proponowany porządek obrad wszyscy Radni 
otrzymali wraz z zawiadomieniem na dzisiejszą sesję.  

 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo zgłosił Radzie wnioski o ujecie  

czterech następujących projektów uchwał w porządku obrad sesji.   
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1. Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XVII/145/2012 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 16 lutego 2012 roku w sprawie wydzierżawienia nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo.  
Druk Nr 8/2012XVIII 
W głosowaniu nad wprowadzeniem projektu uchwały do porządku obrad wzięło 
udział 13 Radnych, głosując jednogłośnie:  
13 głosów za,  
0 głosów przeciw,  
0 głosów wstrzymujących. 

 
2. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę.  

Druk Nr 9/2012XVIII   
W głosowaniu nad wprowadzeniem projektu uchwały do porządku obrad wzięło 
udział 13 Radnych, głosując jednogłośnie:  
13 głosów za,  
0 głosów przeciw,  
0 głosów wstrzymujących. 

 
3. Projekt uchwały w sprawie współpracy z Zarządem Portu Morskiego Darłowo Sp. 

z o. o.  Druk Nr 10/2012XVIII  
W głosowaniu nad wprowadzeniem projektu uchwały do porządku obrad wzięło 
udział 13 Radnych, głosując jednogłośnie:  
13 głosów za,  
0 głosów przeciw,  
0 głosów wstrzymujących. 

 
4. Projekt uchwały w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze 

Wojewody Zachodniopomorskiego.  Druk Nr 11/2012XVIII 
W głosowaniu nad wprowadzeniem projektu uchwały do porządku obrad wzięło 
udział 13 Radnych, głosując jednogłośnie:  
13 głosów za,  
0 głosów przeciw,  
0 głosów wstrzymujących. 

 
Pan Franciszek Kupracz uzasadnił wniosek o wprowadzenie powyższych uchwał do 

porządku obrad. Projekty uchwał były analizowane i opiniowane na komisjach Rady Gminy 
Darłowo z wyjątkiem ostatniego, który Rada otrzymała w dniu sesji. Pan Franciszek Kupracz 
oznajmił, że projekt uchwały w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze 
Wojewody Zachodniopomorskiego jest związany z otrzymanym rozstrzygnięciem 
nadzorczym wojewody zachodniopomorskiego do uchwały Nr XVI/123/2012 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 30 stycznia 2012 roku w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo.  

 
Ponieważ nikt więcej nie zgłosił kolejnych zmian, Pan Jarosław Michalski odczytał 

porządek obrad dzisiejszej sesji o następującej treści:  
 

„Porządek obrad na XVIII Sesję Rady Gminy Darłowo 
 w dniu 28 marca 2012 roku, PO ZMIANACH: 

1. Sprawy organizacyjne:  
1.1. Otwarcie sesji. 
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1.2. Stwierdzenie quorum. 
1.3. Ustalenie  porządku obrad. 
1.4. Przyjęcie protokołu z dnia 16 lutego 2012 roku z XVII sesji VI kadencji Rady Gminy 
Darłowo. 
2. Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                        
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 
3. Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 
sesjami. 
4. Interpelacje Radnych.                                                                                                                                        
5. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na XVII sesji Rady Gminy Darłowo oraz                
w okresie między sesjami.                                    
6. Informacja Przewodniczącego o działaniach komisji Rady Gminy Darłowo.   
7. TRYBUNA OBYWATELSKA. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo. Druk Nr 1/2012XVIII 
9. Podjęcie uchwały w sprawie wyodrębnienia w budżecie Gminy Darłowo na 2013 rok 
środków stanowiących fundusz sołecki. Druk Nr 2/2012XVIII 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2012 rok. 
Druk Nr 3/2012XVIII 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/5/2010 z dnia 29 grudnia 2010 roku 
w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2011-2020. 
Druk Nr 4/2012XVIII 
12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Darłowo”.  
Druk Nr 5/2012XVIII 
13. Podjęcie uchwały w sprawie nawiązania współpracy ze Stowarzyszeniem bank 
Żywności w Nowych Bielicach. Druk Nr 6/2012XVIII 
14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Ochrony Zdrowia 
Psychicznego na lata 2012-2015 dla Gminy Darłowo. Druk Nr 7/2012XVIII 
15. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XVII/145/2012 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 16 lutego 2012 roku w sprawie wydzierżawienia nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo. Druk Nr 8/2012XVIII 
16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę. Druk Nr 9/2012XVIII 
17. Podjęcie uchwały w sprawie współpracy z Zarządem Portu Morskiego Darłowo                
Sp. z o. o.  Druk Nr 10/2012XVIII 
18. Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze 
Wojewody Zachodniopomorskiego.  Druk Nr 11/2012XVIII 
19.Czas dla samorządu. 
20.Wolne wnioski i zapytania.  
21. Zakończenie sesji.” 
 
Porządek obrad został przyjęty ze zmianami jednogłośnie.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych głosując: 
13 głosów za,  
0 głosów przeciw,  
0 głosów wstrzymujących”. 
 
/Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na XVIII Sesję Rady Gminy Darłowo. 
Porządek obrad stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu/ 
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Ad. 1.4. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przypomniał, że 

protokół był wyłożony do wglądu w Referacie Samorządowym – Biurze Rady oraz został 
wyłożony na godzinę przed dzisiejszą sesją. Uwag nie zgłoszono, wobec czego Pan Jarosław 
Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, że protokół z XVII sesji został 
przyjęty.  
 
Ad. 2.  

Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu Franciszkowi Kupraczowi 
Wójtowi Gminy Darłowo, celem przedstawienia sprawozdania z działalności w okresie 
między sesjami wraz z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przed przystąpieniem do realizacji 
punktu drugiego porządku obrad, zgłosił Przewodniczącemu Rady Gminy Darłowo, że musi 
się zwolnić w trakcie trwania sesji, gdyż obowiązkowo ma się wstawić w sądzie w sprawach 
służbowych. W związku z powyższym Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo 
wyznaczył na zastępstwo Pana Radosława Głażewskiego Zastępcę Wójta Gminy Darłowo. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo oznajmił, że bardzo ważnych spraw 
jest dużo i uważa, że warto o niektórych przypomnieć i powtórzyć. „Chcę powiedzieć tak, że 
ten rok jest szczególny. O tym zresztą mówimy cały czas. Tu z tych spraw bieżących, które 
były przedmiotem zajęcia i Wójta i Urzędu i Samorządu, chciałem powiedzieć, że ten rok jest 
dlatego szczególny, że finalizujemy bardzo poważne jeszcze takie historie, inwestycje, które 
były robione na terenie Gminy. Oprócz tego, że rzeczowo te inwestycje są zamykane, to 
jeszcze jest do tego zamknięcie finansowe. Jest to wydatek kilku milionów złotych. Dla 
przypomnienia powiem, że kończone są inwestycje w tej chwili wspólne: droga Krupy – Stary 
Jarosław. Rzeczywiście w terenie widać, że są czyszczone rowy wzdłuż tej drogi. Ale 
przychodzi moment ten najbardziej bolesny, to znaczy: płacenia. Nasz udział Gminy jest tam 
bardzo znaczny, sięgający prawie miliona złotych w tej wspólnej inwestycji. Tytuły 
pozyskania gruntów gminnych na te inwestycje, o ile pamiętam to chyba na sto 
dziewięćdziesiąt tysięcy wycenione one są po naszym odwołaniu. I trzeba będzie inwestycje 
zamknąć. Skutki tej inwestycji chyba przeciągną się zwłaszcza w finansowaniu do roku 
przyszłego. Została nam jeszcze do sfinansowania inwestycja wspólna z Powiatem – droga 
Rusko-Jeżyce, sto sześćdziesiąt tysięcy złotych do zapłacenia. Dzisiaj jest odbiór inwestycji 
strategicznej dla Gminy, to jest kanalizacja Rusko, Domasławice i na Wicie. Dzisiaj odcinek 
jest za Domasławice odbierany. To też jest inwestycja, parę milionów złotych, trzy i pół, o ile 
pamiętam. Mówimy, że mamy dofinansowanie, ale na dzisiaj to dofinansowanie polega w ten 
sposób, że trzeba zapłacić swoje pieniążki i dość długo czekać, żeby je odzyskać. W grę 
wchodzi przyszły rok. Jest też finalizowana inwestycja druga, strategiczna, kanalizacyjna               
w infrastrukturze Rusko – Dąbki, przesył. Jest tam spór sądowy między innymi w tej sprawie. 
Są do włączenia między innymi dwie inwestycje znaczące dla potrzeb mieszkańców, to jest 
Sala Gimnastyczna Jeżyczki, jest ogłoszony przetarg na dokończenie tej inwestycji. Szykujemy 
też przetarg na dokończenie prac przy Świetlicy w Porzeczu, oraz ogłoszone (jeśli nie zostały, 
to zostaną ogłoszone miedzy innymi tematy związane z zagospodarowaniem przestrzennym 
naszej Gminy, Studium uwarunkowań zagospodarowania przestrzennego naszej Gminy, 
zbieramy oferty. Też, nie wiem czy już była, czy rozstrzygnięta jest sprawa między innymi 
Przychodni w Darłowie. Oprócz tego chcę powiedzieć w ten sposób oficjalny, że od 5 marca 
2012 roku Spółką Wodno-Ściekową Zarządza kontrola, Zarząd, Pan Jan Lisek, dobrze znana 
tutaj osoba. On ma zadanie wybrać i zwołać nowy zarząd. W miedzy czasie też załatwiamy 
sprawy, które były do wykonania, ale stanęły między Spółką a Gminą, jest to porozumienie, 
porozumienie na bazie tego, które było, z tym, że zmiana jest taka, że oczyszczalni w Rusku 
nie dajemy Spółce. Oczyszczalnia jest Gminna i przywołujemy też wymogi formalnoprawne, 
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że zadaniem gminnym jest zagospodarowanie ścieków. Jesteśmy w kontakcie w ciągle z tymi 
znaczącymi ośrodkami w tej sprawie. I chcę powiedzieć, że też ta zmiana nie spotkała się                
z przyjęciem Kierownictwa Spółki, zwłaszcza Pani Kierownik, Głównej Księgowej. Ani 
Zarząd Spółki, ani Wójt, ani Zastępca nie zostali wpuszczeni na teren zakładu. Ale już 
wczoraj weszliśmy na teren zakładu. W tej sytuacji nie jest dziwne, że pożegnaliśmy się                    
z Panią Goszczyńską. Chcemy, żeby to było wszystko tak technicznie dograne, dlatego też             
w kwietniu będzie przyłączenie tych ścieków do nowej oczyszczalni i chcemy sprawić, żeby 
równolegle na razie współpracowały te dwie oczyszczalnie dla sprawdzenia się. Dodam tylko 
i potwierdzę: Ponownie była rozpatrywana sprawa miedzy innymi naszej inwestycji przez 
Wojewodę. Wojewoda nam nie sprzeciwił się tej inwestycji, podtrzymał decyzję. Spółka nie 
ma pozwolenia wodno prawnego na spływ ścieków do Jeziora Bukowo. Planowane jest na 
początku czerwca, lub pod koniec maja Walne Zgromadzenie, które najpierw wybierze nowy 
Zarząd, Komisję Rewizyjną, a potem się zajmie sprawami bieżącymi. Chcę dodać, że Pan Jan 
Lisek nie jest już pracownikiem Gminy. On jest na emeryturze i podjął się tego zadania, żeby 
to zadanie wyprowadzić. To jest jedna sprawa. Druga sprawa, którą chciałbym w jakiś 
sposób przepowiedzieć nawiązując do początku naszej sesji, mówiąc o wolontariacie. Ten 
wolontariat tutaj byłby w tej chwili bardzo potrzebny przy tych trudnościach finansowych, 
które mamy w tej chwili w Gminie naszej, bo odbywa się odbiór w tej chwili, kończy się 
odbiór farm wiatrowych na terenie naszej Gminy Darłowo. Stosowne dokumenty są na tę 
okoliczność podpisywane. Te wszystkie sprawy, które dotyczyły zwłaszcza Gminy i dróg 
gminnych, jest przyjęty taki harmonogram ich realizacji. Z tego, co wiem, powiat też zgodnie 
ze swoją umową domaga się, żeby te sprawy zostały załatwione według umów. Dokładnie 
czasu nie znam, ale z tych spraw, które dotyczą Gminy to są sprawy kwietnia, żeby były 
załatwione. Zresztą widać to w terenie.” 

Kolejną ważną sprawą, o której przypomniał Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy 
Darłowo jest sprawa dotycząca przyszłości szkół na terenie Gminy Darłowo. „Odbyło się 
kilka spotkań. Rozmawialiśmy konkretnie o niektórych sprawach związanych z odpowiednimi 
uchwałami Rady Gminy. Czekamy w tej chwili na rejestrację społecznych szkół tutaj                       
w Gminie, to znaczy na spełnienie wymogów przez te szkoły w Dobiesławiu i Słowinie, to 
znaczy uzyskanie pozytywnej opinii w Kuratorium. Wtedy zarejestrują się te szkoły u nas           
i zaczną normalną działalność.” 

Przechodząc do spraw finansowych Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo 
oznajmił: „Bardzo liczyliśmy, że teraz 15 marca te sprawy nasze bieżące z bieżącymi 
dochodami w bardzo znaczący sposób wpłyną do naszego budżetu i chcę powiedzieć, że 
niestety tak się nie stało. Pomimo podwyżki stawek podatkowych, które tutaj Rada 
podejmowała, te podatki – ja mówię to z moich szacunków, dokładnych danych nie mamy, 
jeszcze trzeba na bieżąco analizować – są dużo niższe niż w roku ubiegłym. Ja to szacuje na 
20-30%. Świadczy to o takim kryzysie głębokim. To dotyczy podatników, którzy w jakiś sposób 
prowadzą działalność, ale też indywidualnych. Jak jest kryzys, to są też inne sytuacje 
kryzysowe i żeby nie było takiej dyskusji, że coś w sprawie chowamy pod dywan. Wyszła też 
nie miła sprawa. Sprawa opłat za wodę. W GZUP jedna z pracownic kasę podzieliła na dwa 
konta. Co dla GZUP, to dla GZUP, a co dla siebie, to dla siebie, i tak troszeczkę pieniążków 
do niej wpłynęło. Sprawa, już praktycznie ją kończymy i część pieniążków, znaczna, już 
została spłacona, ale tą sprawę analizujemy dalej. Będą podjęte konkretne jeszcze tutaj kroki 
w tym zakresie. Chcę dodać też – nie chciałbym rokować tu, ale – podobna sprawa jest też              
w Spółce Wodno-Ściekowej z wpłatami za ścieki. Też jest taka sprawa – ja ją przekazałem             
w imieniu Gminy do prokuratora. Nie chcemy się głębiej zagłębiać w te sprawy.” 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedstawił Radzie sytuację 
finansową Gminy: „Mając na względzie tą trudną sytuację finansową – u nas w głównym 
zakresie to waży między innymi to, że sprzedaż mienia – powiem otwarcie, pomimo rozmów, 
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które prowadziłem i ofert składanych – jest mizerna, ta sprzedaż mienia. I żadnego tu wpływu 
nie ma elektrownia. Jest po prostu trudno o kredyt. Nawet ci co wpłacali duże pieniążki na 
zakup działek mają kłopoty z dopłaceniem, że tak powiem i tutaj idę na rękę i czekam na te 
pieniążki. Trudno jest uzyskać kredyt z banku. Czekamy cierpliwie na to wszystko. Każdy 
grosz się liczy i będziemy weryfikowali każdy wydatek. Ta dyskusja niejednokrotnie będzie 
trudna. Nawet małe pieniądze to jest problem w wydatkowaniu, dlatego też budżet i to co jest 
uchwalone przez Radę będzie skrupulatnie pilnowane. Podzielony jest ten budżet w jakiś 
sposób, ale liczy się gotówka i przechodząc do konta, kondycji finansowej Gminy na wczoraj 
chcę powiedzieć, że to, co mamy na koncie na rachunku podstawowym to: 753.190,55 zł. Do 
dyspozycji mamy taki kredyt bieżący w wysokości 1.000.000,00 zł. Razem na dzisiaj 
moglibyśmy wydatkować 1.753.190,55 zł. Z tych wydatków, które mi tutaj Pani Skarbnik 
podała, to są wydatki na dzisiaj 2.137.734,05 zł.” Pan Wójt powiedział, że w te wydatki 
wchodzą: rachunki za usługi i zakupy, które są płacone na bieżąco 196.354,05 zł, spłata rat      
w BBS Darłowo, BGK Piła, WFOŚiGW w Szczecinie 574.000,00 zł, środki dla szkół 
704.000,00 zł, wynagrodzenia i pochodne pracowników UG oraz ZUS i podatek od tzw. „13” 
400.000,00 zł, środki dla GOPS 141.380,00 zł, dotacje 122.000,00 zł w tym dla GZUP                   
i Niepublicznej Szkoły w Jeżyczkach. „Chcę powiedzieć tak i bardzo prosić, ponieważ ta 
sytuacja finansowa rzutuje na to, że GZUP nie będzie miał zleconych zadań tak zwanych 
komunalnych dotyczących głównie sprzątania terenów naszych zwłaszcza w Uzdrowisku, 
bardzo proszę się wziąć za te porządki. Jeśli do nas mają przyjechać goście na ten miesiąc, 
półtora, czy nawet dwa miesiące, żeby ogarnąć ten teren nasz, żeby było to posprzątane. Nie 
będzie już tych środków takich jak było dotąd przeznaczanych na sprzątanie drogi 
wojewódzkiej i tych innych, bo po prostu nie ma skąd tych pieniążków wziąć i nie widzę tutaj 
jakiś perspektyw dodatkowych na ten cel. Oczywiście zabezpieczymy plaże, tak, jak było tutaj 
dotąd i ten cały pas nadmorski. W tej chwili jest wizyta Wojewódzkiego Inspektora Nadzoru 
Budowlanego odnośnie przejścia w Bobolinie, bo sztorm je zniszczył i ta naprawa bieżąca 
tutaj taka drobna, to już w grę nie wchodzi. Ta sprawa będzie wyjaśniana w tej chwili. I z tych 
spraw, które tutaj do mnie wpływają, zwłaszcza związanych z funduszem sołeckim będzie 
analizował na bieżąco Zastępca, ale nieraz takie sprawy, niektóre będziemy odkładali, żeby 
utrzymać płynność finansową, żeby te bieżące sprawy były realizowane w miarę możliwości                   
w określonym czasie, żeby nie narażać się na zbytnie odstępy. Także zaciskamy pasa. Ten rok 
będzie szczególny. Z wiatraków pomimo, że się kręcą, to do nas ani złotówka nie wpadnie, 
także te trzy miliony złotych, które były planowane w tym roku ze względów formalnych ich 
nie będzie można inwestować – dopiero w grę wchodzi przyszły rok. Jeśli mówię o tych 
wiatrakach, za dwa tygodnie odbędzie się spotkanie, bo też ja mówiłem o tym na ostatniej 
sesji, że realizacja tej energii odnawialnej to nie jest tak „Hop! Hop!” jak to się nieraz 
wydaje. Firma ma określone trudności, niemniej jednak ten inwestor, który u nas jest na 
terenie Gminy przystępuje do realizacji tego zadania na terenie Gminy wschodniej naszej, to 
znaczy Krupy, Stary Jarosław, Kowalewice przystępują do wykonywania inwestycji. Od Krup 
zaczynają, ponieważ mają kupione wiatraki. Gdyby tych wiatraków nie mieli kupionych to 
odstąpiliby od realizacji tego zadania. Szereg spraw na to się składa. Trzeba cierpliwości, 
dyscypliny i ja chcę powiedzieć, że spokojnie to wszystko będzie wyprowadzone. I te sprawy 
finansowe i te w jakiś sposób powiązane, będzie to na bieżąco realizowane, ale oczywiście nie 
z rozmachem tak jak było. Te inwestycje, które żeśmy podjęli, które zostały, zeszłej kadencji, 
dzisiaj po prostu będą finalizowane i one dały też taki rzut. Jest propozycja też 
Wojewódzkiego Zarządu Dróg odnośnie realizacji następnego odcinka drogi wojewódzkiej  
Koszalin – Darłowo, tu przez Dąbki. Tam też jest nasze dość duże współfinansowanie. Na ten 
temat też będziemy rozmawiali, jak ułoży się ten kalendarz finansowy tej inwestycji, żeby to 
wszystko poukładać, żeby to było w miarę możliwości realne. Także Panie Przewodniczący 
dziękuję.” 
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/Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Darłowo w okresie miedzy sesjami stanowi załącznik Nr 5 do 
niniejszego protokołu/ 
/Kondycja finansowa stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 3.  

Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 
sesjami. 

Pan Franciszek Kupracz oznajmił, że uchwały są realizowane zgodnie z procedurą na 
bieżąco, tak, jak zostało przyjęte.  
/Określenie sposobu realizacji uchwał podjętych na XVII sesji Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 7 do 
protokołu/  
 
Ad. 4.  

Interpelacje Radnych.     
Interpelacji Radni nie zgłosili. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przypomniał, że 
wnioski i interpelacje należy składać na przeznaczonych do tego drukach, które należy pobrać               
w Referacie Samorządowym – Biurze Rady Gminy.  
 
Ad. 5.  

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na XVII sesji Rady Gminy Darłowo 
oraz w okresie między sesjami.   
Radni Rady Gminy Darłowo w okresie od 16 lutego 2012 roku do 27 marca 2012 roku złożyli 
łącznie dwie interpelacje. 
Sołtysi Gminy Darłowo w okresie od 16 lutego 2012 roku do 27 marca 2012 roku złożyli 
łącznie 43 wnioski.  
/Informacja w sprawie odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na XVII sesji Rady Gminy Darłowo oraz w okresie 
między sesjami stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu/     
/Informacja w sprawie odpowiedzi wnioski zgłoszone na XVII sesji Rady Gminy Darłowo oraz w okresie 
między sesjami stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu/     
  
Ad. 6.  

Informacja Przewodniczącego o działaniach komisji Rady Gminy Darłowo.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił sprawozdanie       
z działalności komisji resortowych Rady Gminy Darłowo i tematy obrad.  
/Informacja Przewodniczącego o działaniach komisji Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 10 do 
niniejszego protokołu./           
 
Ad. 7.  

TRYBUNA OBYWATELSKA. 
 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Pani 

Wandzie Hańczaryk. 
Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo poruszyła sprawę dotyczącą 

nowych folderów Gminy Darłowo. „Ja dostałam dzisiaj nowy folder Gminy Darłowo i od 
razu stwierdzam, że to jest wielki bubel – po prostu wielki, wielki bubel. Nie ma tutaj … to się 
składa z paru stron. Jest dużo gorszy niż poprzedni. Ze względu na to, że ja te foldery biorę na 
wszelkie targi… Jeśli nie jedziemy my na Kraków, Poznań, czy Kielce, to daję ten folder do 
Starostwa, które jeździ, czy nawet Urzędu Miasta. I w tej chwili nie ma sensu w ogóle go 
dawać, dlatego, że nie ma w folderze żadnej bazy noclegowej naszej. Są natomiast z Darłowa, 
z Darłówka bazy noclegowe. Są rzeczy, które w ogóle nie powinny być nawet. Nic nie wiąże 
się z turystyką w tym folderze. Dziwię się, że osoba, która projektowała ten folder nie 



Strona 9 z 33 
 

skontaktowała się ze Stowarzyszeniami. Są trzy stowarzyszenia, bo jest Wicie, jest Zagroda, 
są Dąbki. Przecież my byśmy przekazali noclegi. W tej chwili ja nie wiem po co to? Bo to 
jadąc – automatycznie mówię, zaznaczam – nie wezmę. Na żadne targi nie wezmę ze sobą, bo 
to nie ma najmniejszego sensu. Na żadne festyny, bo to nie ma po co rozdawać ludziom. No 
jest napisane – nie powiem – no bo jest szlak, szlaki są. Ale ludzie nie przyjadą tylko na 
szlaki, tylko ludzie muszą mieć bazę noclegową. Czy to jest agroturystyka, czy turystyka 
wiejska, czy pensjonaty. To powinno być w każdym folderze. Do tej pory uwzględnione było. 
W tej chwili wyszedł wielki bubel! Co z tego, że się zgłosiła jakaś firma, która zapłaciła? 
Porozmawiajmy. Poproszono by nas, przedstawiono, że na przykład każde stowarzyszenie 
może wpłacić te trzysta złotych, czy jak, bo jest potrzebne do umieszczenia dajmy na to tej 
strony. Nie zostało to zrobione i wyszedł wielki, „wielki bubel gminny”, który się do niczego 
nie nadaje. Dziękuję. Gmina promuje miasto, promuje Darłówko, ale nie promuje naszej 
Gminy.” 

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki zapytał: „Kto ma ci na ten temat 
odpowiedzieć? No może Pan Wójt?” 

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo kontynuując oznajmiła, że swoją 
wypowiedź kieruje do władz Gminy i nie zdążyła powiedzieć przy Panu Wójcie. „Mam 
nadzieję, że to dotarło do osób, które są odpowiedzialne za turystykę, czy Radnych, którzy są 
w tej komisji, którzy też powinni brać udział i powinni orientować się mniej więcej jak te 
sprawy wyglądają. No bo przecież, no naprawdę, no ja nie mogę tego folderu dać do 
Starostwa. Tak jak mówię, bo Starostwo dostaje folder z Gminy Postomino, a Gmina 
Postomino daje wszystkie swoje bazy noclegowe. Więc automatyczne nie przyjadą do nas do 
naszej Gminy tylko pojadą na Jarosławiec, pojadą na Naćmierz, pojada na Rusko,                       
o przepraszam na Rusinowo. Na Rusinowo pojadą. No tak!” Pani Sołtys powiedziała ponadto, 
że jest jej przykro, że ładne jest zdjęcie Pana Wójta i to wszystko, a poza tym jest Lidia Hotel 
w Darłówku i Eryk w Darłowie. 

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki wtrącił: „Dajmy szanse Panu Wójtowi się 
wypowiedzieć.” 

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo odpowiedział: „Pani 
Wando, ma Pani prawo nie podobać się ten folder. Każdy może mieć swoje zdanie na temat 
folderu. Powiem szczerze, że w przyszłym roku zmienimy formę tego folderu, już nie będzie 
takiego. Folder jest wydany z reklamami tych ośrodków, które niestety finansowały ten folder. 
Także Gmina praktycznie nie ponosiła kosztów związanych z przygotowaniem tej publikacji. 
Fakt, konsultowaliśmy, dużo zmienialiśmy i powiem szczerze w przyszłym roku na pewno 
damy informację do Komisji Uzdrowiskowej, tak żeby nie było później żadnych po prostu 
pretensji o to, że coś nie zostało ujęte. Aczkolwiek trzeba powiedzieć, że jeżeli miałby być 
folder z bazą noclegową to niestety musiałby być też poprzez tą reklamę – finansowany przez 
tych uczestników.” 

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała: „No to więc ja 
dlatego powiedziałam, że jeśliby się do nas zwrócono, zwrócono by się o nocleg, do Wicia, 
nie ma tego, żebyśmy my nie wpłacili na reklamę naszej bazy. Bo w poprzednim była baza.” 

 Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo odpowiedział, że 
sugestie Pani Sołtys zostały przyjęte.  

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki dodał: „Może w uzupełnieniu, bo tutaj Pan 
Wójt oczywiście rozpoczął właściwie, i mówi ‘nie sfinansowałem tego’ – to jest taki 
przyczynek do tego, że stoimy w bardzo trudnej sytuacji. Oto mamy szanse wydać folder, nie 
wydajemy, bo Gmina nie chce go sfinansować, no i taka jest prawda. Materiały żeśmy tam 
dostarczali. Rzeczywiście nawet ja otrzymałem taką informację. Natomiast też zadzwoniłem 
do Bydgoszczy, gdzie to było wydawane, gdzie wprost powiedziano, że materiał odlatuje, bo 
nie ma możliwości wydania, bo Gmina nie chce współfinansować. Jest to przykre, bo na 
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stronie czołowej jest rzeczywiście Pan Wójt, co by świadczyło o tym, że jest to publikacja 
Gminna. W przyszłości albo nie publikujmy Pana Wójta i traktujmy to jako jeden                    
z reklamowych produktów z naszego regionu. Gmina nie może być w ten sposób jakby … 
Mieszkańcy nie mogą być w ten sposób traktowani, że w folderze gminnym nie mają 
możliwości umieszczenia bezpłatnego kwater znajdujących się na terenie Gminy. To tyle.”  

Pan Przewodniczący udzielił głosu Panu Piotrowi Skoczkowi. 
Pan Piotr Skoczek Sołtys Sołectwa Dobiesław poruszył temat inwestycji polegającej 

na budowie elektrowni wiatrowych. „Chcę ostrzec te miejscowości, gdzie będą stawiane 
wiatraki, czyli weźmy rejon Krup. To ja wam mówię poważnie. Słuchajcie, starajcie się, Rady 
przede wszystkim Sołeckie, poinformować ludzi w jaki sposób postępują szefowie, powiedzmy 
wykonawcy tych wiatraków. Wiecie co? Mamy już ich dosyć w Dobiesławiu i Wiekowicach                
i Wiekowie. Zniszczyli nam wszystkie drogi. Mało tego, zrobili trochę dróg na pola, ale 
poniszczyli przepusty, poniszczyli pola. Po prostu kierowcy jeżdżą tymi ciężkimi wozami i oni 
się nie przejmują – oni mają dowieźć towar pod wiatrak, czy tam gdzieś indziej. Odpowiada 
za to inwestor. Zanim tego inwestora się znajdzie, to mija kupa czasu. Przyjedzie jakiś tam 
powiedzmy „swój” rzeczoznawca, oceni i ucieknie. Potem się mówi, że ten Pan już nie 
pracuje. Następny przyjeżdża. Kłamią bezczelnie. Wczoraj myśmy mieli spotkanie. Spotkanie 
trzech Radnych mieliśmy celowo z Panem – no nie będę tu wymieniał nazwiska – który jest 
odpowiedzialny za te drogi, który powinien nam pomóc w tym wszystkim. No niestety 
przyjechali niegotowi w ogóle do rozmowy. Po prostu zrobił sobie „cyrk”. Po tym programie 
powiedzieli, że ‘zrobią tam może kiedyś coś, wiecie… no tego … rozumiecie…’ – jak to się 
kiedyś mówiło. Natomiast nic konkretnego nie powiedzieli. Poprosiłem, żeby przyjechali          
i konkrety co mają do zaoferowania, bo takie drogi jak w Dobiesławiu, Wikowicach                  
i Wiekowie, to wiecie co? Ja to naprawdę… Tłumaczyłem, tu dojeżdżają ludzie do Gminy, do 
lekarza, do szkoły, do pracy, na targ. Nie ma możliwości przejazdu. W ogóle nie wiem czy 
Państwo wiecie jaki jest odcinek drogi Dobiesław – Boryszewo, to jest tragedia! Naprawdę, 
że … Mało tego, zgłosili się do mnie z DPP przewozówki Darłowskiej, bo ja prosiłem ich                 
o zwiększenie kursu na piątą rano, żeby ludzie mogli powiedzmy na szóstą zdążyć do 
Koszalina. Powiedzieli: ‘Panie Sołtysie, my chcemy w ogóle zawiesić kursowanie jeżeli nie 
będzie droga zrobiona z Jeżyczek do Dobiesławia. Zawiesimy w ogóle kursy, bo nie ma sensu 
jeździć po tych drogach.’ Sens to jest. Tak? Ale nie ma możliwości – chyba, że przez 
Przystawy w tamtą stronę. No ale to nie ratuje sytuacji. Także bardzo proszę weźcie się za to 
wszystko przed tym. Szczególnie Sołtysi, żeby się nie dali, bo mam przykłady konkretne, że 
wokół postawili na polu bez jego wiedzy. Był w szpitalu. Postawili mu palety, postawili mu 
budy. Przyjechał chłop na jego pole, a tu cała ich baza. No i dopiero policja przyjechała           
i pogoniła je. Pogoniła po prostu szybciutko. Boją się strasznie policji. Żebyście wiedzieli              
o tym. Także starajcie się, bo naprawdę nas jest trzech Radnych i nie możemy sobie dać rady. 
Ja nie wiem, będę prosił Pana Wójta o pomoc jakąś. Po prostu zganiają na Wójta, zganiają 
na Starostę. Po prostu nie ma z kim rozmawiać, a oni robią swoje, aby uciec. To tyle Panie 
Przewodniczący.” 

Pan Przewodniczący udzielił głosu Panu Jerzemu Krzyżanowskiemu.  
Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo odniósł się do wypowiedzi 

przedmówcy: „Wysoka Rado, Panie Wójcie, Państwo, Panowie, ja w uzupełnieniu tutaj 
Radnego Skoczka. Faktycznie sytuacja jest … Na początku – jeśli chodzi o te wiatraki – to 
mówili, nawet dawali pieniądze, i obiecywali różne rzeczy. W tej chwili jest sytuacja tego 
rodzaju, że w Jeżyczkach robili w zimę, poprawiali te kable, wykopywali nieraz. Zgłaszałem 
to kilka razy. Właściwie nie miałem możliwości gdzie zgłaszać, ale próbowałem dotrzeć do 
faceta, który się tym zajmuje z Energobudu i się okazuje, że nie ma kto w tej chwili tego 
odebrać. Jest wielki dół przy drodze powiatowej, gdzie jeżeli ciężarowy wpadnie to oś 
oberwie na pewno, a już o osobówce to nie ma nawet mowy. I nie ma gdzie tego zgłosić.                 
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W powiecie odpowiadają, że to oni się tym zajmują, bo to oni to robili. Tutaj nie ma właściwie 
do kogo się zwrócić. Wydzwaniałem do Pana, który się zajmuje drogami, który wykonywał te 
drogi te utwardzane. Wcześniej była bardzo sympatyczna rozmowa, bardzo był przychylny, 
ale w tej chwili, jak się już zwijają i powinni poprawiać pewne rzeczy, to wydzwaniam, to 
każe mi zadzwonić za dwie godziny. Później każe mi zadzwonić po południu, bo on tam 
pojedzie. Wczoraj znów do niego wydzwaniałem w sprawie zarwanych przepustów właśnie. 
Te ciężarowe samochody po prostu pozarywały i drogi, które były przez nich robione. Później 
takie zakole, które im pomagało, żeby z tymi wiatrakami wjechać – oni to usunęli, ale usunęli              
z częścią ziemi i się okazało w tej chwili jest dół. Ludzie się skarżą, bo to jest niżej. Jak jest 
sucho w tej chwili to jest „cacy”, ale jak troszeczkę wody napada to jest tragedia. Do tego 
Pana wydzwaniam systematycznie co jakiś czas. Wczoraj powiedział mi, że był, on nic nie 
zauważył. To ja mówię: „No ale był Pan na drodze tam?’ ‘Nie, no nie wyszedłem.’ To on                 
z samochodu nawet nie wyszedł. Ja mówię: ‘No to trzeba wyjść z samochodu i zobaczyć to 
wszystko.’ No to obiecał wczoraj, że on wyjdzie z samochodu łaskawie i zobaczy to. I kazał mi 
oczywiście oddzwonić po południu, bo… Jak dzwoniłem po południu, to on oczywiście 
telefonu nie odbierał. To jest tego typu rzecz. Dziękuję.” 

Pan Przewodniczący udzielił głosu Panu Kazimierzowi Grzybakowi.  
Pan Kazimierz Grzybak Sołtys Sołectwa Wiekowo wypowiedział się również               

w sprawie budowy farm wiatrowych. „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, ja po prostu 
zostałem tutaj sprowokowany przez Pana Wójta do zabrania głosu w związku z tym, że 
usłyszałem, że są tam odbiory końcowe tych elektrowni wiatrowych. Rozumiem, że to inwestor 
odbiera, oddaje do użytku inwestycję, w związku z tym tą energię sprzedaje, czy nie sprzedaje. 
Ale ja tu chciałem poprzeć głos Sołtysa z Dobiesławia i przestrzec tych mieszkańców Gminy 
we wschodniej części, gdzie będzie to robione. Proszę Państwa nie wierzcie w żadne ustne 
zapewnienia tych inwestorów, bo tam w sumie, to tak mówiąc uczciwie niemość, że inwestycja 
trwa już rok czasu, to nie byliśmy w stanie po prostu dowiedzieć się z kim na jaki temat i co 
można załatwić. Także nie wpuszczajcie na żadne pola swoje. Jak to ktoś powiedział: ‘Kosę 
na sztorc.’ Jak będziecie mieli na piśmie, to dopiero będziecie mogli coś robić. Żadne ustne 
ich ustąpienia nie są. A system tej inwestycji ja osobiście jako mieszkaniec uważam, że został 
specjalnie tak skonstruowany, żeby nie było żadnej odpowiedzialności. W Wiekowie, ten okręg 
Wiekowo, Wiekowice i Dobiesław i Jeżyczki, to są trzy oddzielne Spółki z o. o. Trzy odrębne 
spółki. Każdy ma tam swoje. Jak się zgłosicie do tej, to powiedzą, że do tej. Jak się – do tej, to 
– do tej. Po drugie, że póki co na razie nie mieliśmy przyjemności. Z Sołtysami staraliśmy się 
w jakiś sposób dotrzeć do tych władz, żeby porozmawiać na różne tematy, zapytać ich. Bo 
powiem tak: Mnie jako Sołtysa proszono na etapie zmiany planu zagospodarowania 
przestrzennego, żebyśmy tam czuwali, żeby nie było za dużo protestów, żeby nie było tam 
tego, a potem obiecywali ‘że my Państwu, tutaj społeczności lokalnej wynagrodzimy 
powiedzmy w tym, w pomocy przy budowie jakiś tam: placu zabaw, boisk, czy utrzymaniu, czy 
dofinansowaniu jakiś zajęć kulturalnych, czy tam czegoś innego. To się akurat nic nie 
spełniło, bo teraz nas odsyłają do was, i mówią, że jak będzie inwestycja się kręcić i będą 
zarabiać pieniądze, to pomogą. Nie wierzę w to! Oni w tej chwili, jak wyjadą stąd, z tego 
terenu, i to, co nie zostało załatwione – nikt tu nie przyjedzie i nic nie zrobi. Ja na przykład             
z kolegami z żoną z nimi rozmawiałem i oni też powiedzieli, że tak to – nie wiem czy ta sama 
firma, ale to jest system podobny. I my w tej chwili jako mieszkańcy praktycznie zostaliśmy 
postawieni sami sobie. Tam próbujemy coś robić. Wsparcia wielkiego ze strony Gminy i ze 
Starostwa nie mamy, pomimo, że droga Wiekowo – Wiekowice zgodnie z umową powinna 
była być zrobiona w pierwszym terminie do 31 października. Tam był tylko taki zapis, że jeżeli 
warunki atmosferyczne nie pozwolą, to miała być robiona do maja. A te warunki pozwalały 
robić nawet do końca listopada. Także po prostu nie spełnili tego warunku tłumacząc się, że 
nie mieli pieniędzy. W tej chwili to jest coś strasznego przejechać tutaj tymi drogami                     
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w naszym rejonie. To jest coś strasznego. Sezon turystyczny będzie się zaczynał niedługo, ani 
turyści, ani pies z kulawą nogą nie przyjedzie. Tłumaczą się, że na razie nie mogą robić, bo 
jeszcze wytwórnie nie działają, jeszcze nie jest temperatura powyżej pięciu stopni przez całą 
dobę. Także jak można… Ale ja muszę się jeszcze nad innym tematem zastanowić. W tej chwili 
stoi trzydzieści elektrowni. One są już dla nas, dla mieszkańców dokuczliwe – a ma ich sto 
dwadzieścia stać. Powiem tak: Nie wierzę w te oceny oddziaływania na środowisko. Ja 
Państwu podam przykład. Ja specjalnie zastanawiałem się. Jak jest wiatr, dlaczego jest 
jeszcze taki inny huk? Ja porównuję to do tego, jak byłem na lotnisku w Rędzikowie i tam jak 
odpalano odrzutowce, myśliwce i to jest taki identyczny odgłos. A ja mam w tej chwili wiatrak      
w linii prostej, gdzieś półtora, a nawet może do dwóch kilometrów, a będą stały pięćset 
metrów. Ja wtedy zaproszę, i powiem, nawet Radnych zaproszę, bo – też powiem nawet tak 
wulgarnie – to też wy jesteście za to odpowiedzialni, że takie plamy zostały zrobione. Bo tu 
poszliśmy chyba proszę Państwa po linii finansowej. Będziemy mieli pięć, czy dziesięć 
milionów podatku, a mieszkańcy będą mieli tak. Ja z pracy przyjadę i będę chciał odpocząć, 
to jak wyjdę na taras, to będę widział tylko migające te, a jak będzie duży wiatr wieczorem to 
będę słyszał tylko taki huk, jak – posłuchajcie Państwo jak przelatują odrzutowce na takiej 
pewnej wysokości. Mówię to jest w tej chwili musztarda po obiedzie. Ale musimy sobie 
zdawać sprawę z tego, że te elektrownie będą się kręcić około 25 lat, czyli ja, moje dzieci, 
moje wnuki będą musiały w tym terenie żyć. Mówię, na razie stoi trzydzieści, w dużo większej 
odległości niż będą. To jest w ogóle dopuszczanie żeby pomiędzy miejscowościami, gdzie jest 
odległość w linii prostej kilometr, żeby jeszcze stało sto wiatraków jest to wielki błąd. 
Dziękuję.” 

Pan Przewodniczący udzielił głosu Panu Piotrowi Skoczkowi. 
Pan Piotr Skoczek Sołtys Sołectwa Dobiesław poruszył ponownie temat budowy 

elektrowni wiatrowych. „Chodzi o taką rzecz, że już nas wykiwali powiedzmy jako Gminę                   
z tym płaceniem. Prawda? Tych podatków. Już nas przewieźli. Tak samo Pan Wójt mówi na to 
wszystko. Czyli na górze już jesteśmy wożeni. Wieś tym bardziej. Ja tylko chcę przypomnieć, 
że na chamstwo chamstwem. Bo wydaje mi się, że inaczej innego sposobu nigdzie nie ma. To 
unikanie, to uciekanie od odpowiedzialności, to bije w nas wszystkich. Ja chcę powiedzieć 
jedno, że ja mam wiatrak czterysta pięćdziesiąt metrów od domu. I u mnie ciągle, buch, buch, 
buch, buch i musimy okna zamykać. Dobrze, że wstawiłem plastikowe, bo nie słychać. Ale 
szum cały czas słychać.” 

Pan Piotr Szewczykowski Sołtys Sołectwa Barzowice zapytał: „Ale Panie Radny, 
jak okno Pan zamknie to migotanie jest?”  

Pan Piotr Skoczek Sołtys Sołectwa Dobiesław kontynuował: „Tak. Jest. Jest 
migotanie. A jak słońce świeci do zachodu, to jest bardzo nie przyjemna sprawa. I nie wiem 
gdzie teraz szukać winnego. Na pewno mam pretensje… Mam pretensję wam mówię szczerze 
do Radnych, żeście taką uchwałę podjęli, a nie inną, żeby tak blisko wiatraki stały domów. To 
jest nie w porządku. Ale kto podjął tę uchwałę i kiedy to było zrobione? Niewinem. W każdym 
bądź razie jest przykre to, i w tej chwili zaczyna nam już to dokuczać. Dziękuje bardzo.” 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Pani 
Wandzie Hańczaryk. 

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo także poruszyła temat wiatraków. 
„Trafiłam na bardzo dobrego inwestora. Na kościół nam dali, drogi mamy zrobione, nie 
rozjeżdżał, nie tego, ale o co chodzi: „Moje wiatraki”  już stoją kupę, kupę lat. To są pierwsze 
wiatraki i wtedy było pięćset metrów. Teraz wiem jedno, że w Gminie Malechowo musieli 
zrobić, musieli zrobić wiatrak, bo na zachodzie w ogóle, na zachodzie nie może stać bliżej niż 
trzy tysiące metrów. To jest trzy kilometry. To jest twarde prawo Unii. U nas tego nie ma. Ale 
w Gminie Malechowo wywalczyli jedno – że nie może stać bliżej niż kilometr. Bliżej niż 
kilometr. I tam były też spory, bo wiem o tym dobrze, że były różne spory. Musieli plan 
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przekształcać w Gminie, zmieniać…  A Radni uchwalili, – bo niestety się ludzie nie zgodzili – 
że musi stać kilometr od domów. Ode mnie stoi dziewięćset metrów wiatrak. Dziewięćset 
metrów, bo akurat z tamtej strony i musze powiedzieć, że takie te „buch, buch” słyszę. No ja 
już się przyzwyczaiłam, bo te dwanaście lat chodzą te wiatraki, ale współczuję tym na wiosce, 
którzy mają bliżej jak pięćset metrów. Ale musze powiedzieć jedno, że w Cisowie nie ma bliżej 
wiatraka od domu jak pięćset metrów. Nie ma. Nie ma.” 

Pan Kazimierz Grzybak Sołtys Sołectwa Wiekowo powiedział: „Ja tylko Pani 
Wando chciałbym powiedzieć, że Pani w Cisowie w stosunku do Wiekowa to jest wiatraczek. 
To jest taki dziecięcy wiatraczek.” 

Pan Przewodniczący udzielił głosu Panu Janowi Górskiemu. 
Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki oznajmił: „Wysoka Rado, Panie Wójcie, 

Państwo Sołtysi, koleżanki, koledzy Sołtysi, to jest tak, że zawsze gdzieś po czasie 
doświadczamy czegoś, co wydawało nam się wcześniej, że będzie dobrze. W małżeństwie na 
przykład, bierzemy niewiastę, czy mężczyznę, potem się okazuje co innego. Tutaj zadziałała 
podobna sytuacja. Te potencjalne zyski około czterech, może nawet więcej lat temu trochę 
przysłoniły nam troszeczkę oczy i domniemaliśmy, że będzie to jakaś radość dla nas. Tutaj nie 
chciałbym Wandziu wobec twojej osoby absolutnie, ale przysięgam Państwu na tej sali 
wykrzyczałem się do bólu o efekcie świetlnym, o czerwonej lampce, o infradźwiękach i koniec. 
To już się stało. Nie cofniemy się. Tam kiedyś Janek coś o tym się nakrzyczał. W tej chwili 
musimy myśleć nad tym, by w przyszłości znów sobie jakiegoś „garba” na głowę nie nałożyć. 
Procesu nie da się zatrzymać w tej chwili – że tak powiem – stawiania wiatraków. To 
musiałby być niebotyczny ruch społeczny i o tym możemy porozmawiać. Natomiast procedury 
zostały uruchomione, które będą zmierzać do tego, że liczba farm wiatrowych 
prawdopodobnie będzie wzrastać i tutaj jakoś nie widzę momentu tego zatrzymania. Tu nie 
ma co dyskutować. No niewątpliwie jest to oddziaływanie bardzo negatywne i o tym żeśmy 
mówili. Wiem, że na świecie to zauważono dużo wcześniej. Trzeba dobre przykłady ze świata 
brać, to jest: Kanada – trzy tysiące metrów, to jest … dobrze. A ja chce tylko do czegoś 
innego teraz, chyba, że ktoś ma jeszcze jakieś pytanie co do tych wiatraków. Nikt z Państwa 
nie ma?” 

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo wyjaśnił: „Szanowni 
Państwo te wiatraki były stawiane na podstawie starego planu zagospodarowania 
przestrzennego. Troszeczkę te przepisy ustawy, akustycznej siły i obecnie jeżeli będą 
dokonywane jakieś zmiany w planie uchwalane nowym planem, teraz nie mierzy się tych 
czterystu metrów jakby cyrklem wokół wiatraka. Te strefy ochrony są ustalane na podstawie 
izofon, czyli linii rozchodzenia się hałasu. I na pewno wiatraki będą w dalszej odległości od, 
po prostu od domów. Te izofony nie koniecznie, tak jak wiemy, że nieraz dźwięk się rozchodzi 
tak jakby z wiatrem nieraz inaczej go słychać. Także te strefy nie będą równomierne wokół 
wiatraków.”  

Pan Przewodniczący udzielił głosu Panu Janowi Górskiemu. 
Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki chcąc skończyć myśl oznajmił: „Proszę 

Państwa ja zupełnie o czymś innym chciałem mówić. Przez pół godziny bardzo uważnie 
słuchałem Pana Wójta co do sytuacji naszej Gminy. Zrobiłem sobie z tego notatki i jakiś sobie 
dla siebie raporcik sporządzę. Ja byłem zadziwiony na spokój Radnych, spokój nas tu 
wszystkich na sali. Przez pół godziny słuchaliśmy, że jest bardzo dobrze, bo inwestycje są 
rozmachane, niebotyczne. Mówimy, że nawet takich do tej pory nie mieli. Pan Wójt to za 
każdym razem na początku podkreśla, że jest dobrze, bo machamy takie wielkie inwestycje, po 
czym wpada w taki dół i mówi nam wszystkim ‘oto pół miliona złotych mamy do tego by 
uzupełnić, nie stracić płynności finansowych.’ Czy może by Pani Księgowa nam bliżej coś 
tutaj … Jak my wyrównamy te pół miliona złotych na dzień dzisiejszy? Tak króciutko, jeżeli 
Pani ma tak o, bo ja bym chciał wiedzieć jako obywatel.” 
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Pani Violetta Kolanek Skarbnik Gminy Darłowo odpowiedziała: „Te wydatki, które 
są przestawiane, one też są do uiszczenia po pierwsze, na przykład: wpływają dotacje, 
wpłynie subwencja dla oświaty, więc to…” 

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki wchodząc Pani Skarbnik w słowo 
dopowiedział: „Tak! To się wyrówna! Tak? Dobrze. Dziękuję. Już się uspokoiłem. Druga 
sprawa jeszcze tylko taki ciąg zdarzeń ekonomicznych. Nie ma tak naprawdę przełożenia 
podnoszenie podatków z wpływami. Kiedyś nawet tam przy kawie z Panem Wójtem 
przegadałem na ten temat pół godziny. Wraz ze wzrostem po przekroczeniu – stare prawo 
ekonomiczne – pewnej wysokości podatku, podatki spadają w gminie. I tego żeśmy teraz 
doświadczyli wprost na przykładzie książkowym. Dziękuję.” 

Pan Przewodniczący udzielił głosu Panu Mieczysławowi Wronie. 
Pan Mieczysław Wrona Sołtys Sołectwa Nowy Jarosław poruszył temat elektrowni 

wiatrowych. „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, po prostu za mało wiedzieliśmy od 
samego początku o wiatrakach i z tego, co usłyszałem będą przechodzić na stronę wschodnią. 
Moja propozycja jest taka. Nawet wniosek formalny, żeby ci Panowie, te firmy, które wchodzą 
tutaj na naszą stronę, po prostu, żeby ich zaprosić na sesję. Chcielibyśmy wiedzieć, z którym 
Panem mamy rozmawiać o tych wiatrakach i tak dalej i tak dalej. Dzisiaj my nie wiemy do 
kogo się zgłosić. Wczoraj żeśmy zobaczyli, część z nich znamy, tylko nie wiemy, kto za co 
odpowiada. I mój precedens jest taki, żeby tych Panów tutaj poprosić żebyśmy z nimi 
porozmawiali. Bo dzisiaj to my nie wiemy Panie Przewodniczący, które drogi będą robione 
przez te wiatraki. Po prostu nic nie wiemy.” 

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki dodał: „Panie Przewodniczący jeszcze tylko 
w uzupełnieniu tutaj kolegi Sołtysa z Nowego Jarosławia chcę dodać, że takie problemy 
trafiały inne Gminy bardzo podobne. Bardzo dobrym rozwiązaniem tego, żeby to złożyć jako 
wniosek jest powołanie Społecznego Komitetu, który w jakiś sposób będzie rozmawiał z tymi 
inwestorami, bo pojedynczy człowiek często gęsto jest zagubiony, często gęsto przysłaniają 
mu różne cele. Jeden chce dostać jakieś pieniążki, ktoś tam ma inne jakieś cele. Czy byłaby 
taka szansa, no to wtedy moglibyśmy nad tym pomyśleć. Powołanie takiego małego ciała, i tu 
bez którego jakby nie byłoby szansy – znaczy chciałbym, żeby to ciało było jakimś 
pośrednikiem pomiędzy Gminą, która jest w wielu przypadkach decyzyjna, a inwestorem. Ten 
społeczny taki organ miałby szansę jakby zrobić pewne dobro. Jeśli mógłbym w czymś pomóc 
to bardzo chętnie pomogę.” 

Pan Przewodniczący udzielił głosu Panu Jerzemu Krzyżanowskiemu. 
Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo zadał pytanie Panu 

Radosławowi Głażewskiemu Zastępcy Wójta Gminy Darłowo: „Czy Gmina jako Urząd może 
zablokować ich, albo w jakiś sposób, że tak powiem upomnieć zmusić do tego że najpierw 
naprawiamy szkody tam, a dopiero rozpoczynamy budowę, następne?” 

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo odpowiedział: „Nie 
możemy zmusić inwestora do tego, żeby zablokować kolejną inwestycję. Odnośnie dróg 
gminnych, oni przystępują teraz do usuwania się z tamtego terenu. Mają przywrócić drogi 
gminne do tego stanu pierwotnego, tak jak zrobili na początku. Jeżeli tego nie zrobią, zostaną 
jakieś uszkodzenia, zarwane przepusty – my po prostu nie podpiszemy im odbioru dróg.”  

Pan Jan Różycki Radny Rady Gminy Darłowo zapytał: „A drogi powiatowe?” 
Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo odpowiedział: „Drogi 

powiatowe są w kwestii Zarządu Powiatowego. Mam nadzieję, że Zarząd Powiatowy zrobił 
inwentaryzację przed. A odnośnie na przykład działań Sołtysów, mogę tu powiedzieć, że 
bardzo dobrze zadziałał Sołtys miejscowości Sińczyca, który zwrócił się do Starosty 
Sławieńskiego o inwentaryzację drogi przed inwestycją. I będą mieli taką inwentaryzację 
zrobioną. I Starostwo zadziałało, ustawiło znaki, gdyż to się wiąże z odpowiednim 
oznaczeniem drogi, także…” 
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Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki dodał: „No ale Panie Wójcie tym bardziej, że 
dwa lata temu mówiłem, żeby – i mieszkańcy – już ze strony Gminy wykonali. Tu wcześniej 
Sołtys Sińczycy się jakoś uaktywnił, ale to jest cel i zadanie Gminy – inwentaryzacja 
przedinwestycyjna tak gigantycznej inwestycji.” 

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo odpowiedział: „Ale my 
nie możemy inwentaryzować nie naszych dróg. To są drogi powiatowe i powiat za to 
odpowiada.” 

Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki dodał: „Przepraszam, że się tak wciąłem.” 
Pan Przewodniczący udzielił głosu Panu Kazimierzowi Grzybakowi.  
Pan Kazimierz Grzybak Sołtys Sołectwa Wiekowo oznajmił w powyższym 

temacie: „Jeszcze chciałbym dodać taką sprawę, bo tutaj akurat Gmina nie może uciekać jako 
gospodarz terenu od koordynacji pewnych działań. Ja rozumiem, że to nie są drogi 
powiatowe to nie jest sprawa gminna, wojewódzkie, ale to musi być taki organ, to ja podaję 
przykład: Do Wiekowa, do Dobiesławia wjechali z ciężkim sprzętem, zniszczyli drogi. 
Dopiero jak tu z kolegą Skoczkiem tam telewizję wyciągnęliśmy, to dopiero trochę coś się 
zaczęło dziać. Starostwo mówi: ‘A my dopiero teraz dowiedzieliśmy się po których drogach.’ 
W związku z tym dla mnie jest to nie zrozumiałe, że tak potężna inwestycja przy samochodach, 
które ważą trzydzieści ton wpuszczana jest tam, wjeżdża na drogi, których nośność jest 
dwadzieścia ton. Tutaj musi być ktoś ze strony Gminy, który będzie te sprawy koordynować. 
Ja nie mówię, że to Gmina za to odpowiada. Panie Wójcie, Pan wie jak nas traktują. Nie ma          
w ogóle z kim rozmawiać. Umawiamy się przykładowo na jakieś spotkanie, nie przyjeżdżają, 
nawet nie zadzwonią i telefonicznie, że ‘słuchajcie dzisiaj nie możemy przyjechać, nic nie 
uzgodnimy.’ Tak to będzie. Ja mówię i obym się mylił odnośnie tego tutaj terenu naszego, że 
elektrownie zostaną odebrane, inwestycje skończą, będą sprzedawać energię elektryczną,            
a my będziemy się bić, czy dziesięć lat walczyć o to, żeby jakieś były te… Jeżeli tam nie będzie 
żadnego śladu takiego w dokumentach to nic nie zrobimy. Ja podaję przykład Gminy 
Biesiekierz. Gmina Biesiekierz spisała z inwestorami porozumienie przed rozpoczęciem 
procedury zmiany planu co oni mają zrobić. I oni wiedzą, że dopóki tego nie zrobią, to zmiany 
planu zagospodarowania przestrzennego i budowy elektrowni wiatrowych tam nie będzie.               
I wszystko.” 

Pan Przewodniczący udzielił głosu Pani Małgorzacie Żugaj.  
Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie oznajmiła: „Jako Sołtys Wicia 

chciałabym porozmawiać z Radą i Panem Wójtem o sprawach mojej wsi. Ale ja mogę odnieść 
się do sprawy, która została przed chwilą poruszona, a nas też dotyczy – sprawy wiatraków. 
W naszym sąsiedztwie wioska Barzowice to jest skandal, to jest skandal na miarę no już brak 
słów. W tej wsi, centralnie we wsi – nie jakieś kilometry – postawione są na górce, na 
przepięknych terenach, które może nie w tej chwili, ale kiedyś może byłyby terenami tak 
wartościowymi bez tych wiatraków, postawione są wiatraki. Ja będąc u kolegi i świeciło 
słońce, to migotanie było – to ja nawet nie miałam pojęcia, że to jest taka uciążliwość. Ja 
musiałam się przesiąść na, obok, z drugiej strony, żeby nie mieć tego migotania. To samo 
proszę Państwa u Księdza Proboszcza. On mówi: ‘Podejdź do okna, zobacz, co się dzieje.’                
I moim zdaniem rada Pana Wójta, który tu chwali Sołtysa Sińczycy, jak on proszę się spisał, 
jest naprawdę no tutaj żenująca. To może Wójt, czy Urzędnicy wzięliby przykład z Sołtysa                 
z Sińczycy jak wspaniale się spisał i pomogli. Bo to wydaje mi się, że nie stoi nic na 
przeszkodzie, żeby Urząd Gminy był taki wspaniały. Co z tego, że to nie jest droga, niszczona, 
nie jest droga gminną tylko powiatową. Skoro ma taką możliwość Sołtys Sińczycy wystąpić do 
Powiatu o zabezpieczenie, o inwentaryzację, to dużo większą możliwość ma Urząd Gminy. 
Nie każdy – tak naprawdę jest problem dla niektórych ludzi siąść i napisać. Chęci są dobre. 
Ale takie problemy są i nie ma się co dziwić głupio, że ktoś na przykład nie jest w stanie, 
patrzy to zrobi. Więc skoro jest tyle skarg, bo nie jest to pierwsza sesja, kiedy ten temat jest 
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rozstrzygany, skoro jest tyle skarg i Gmina nie wyciąga żadnego wniosku i nie wychodzi 
naprzeciw to wydaje mi się, że tutaj coś jest nie w porządku. Odnośnie tu, koleżanka 
skrytykowała tak sromotnie ten folder, ja muszę w obronie Pana Emila powiedzieć, że no 
może nie jest on jakiś bardzo tak bardzo, ale na miarę tych środków, możliwości, które miał – 
on zresztą się ze mną skontaktował czy chcę, czy coś sugeruję. Także no nie było to tak, że 
katastrofa totalna. Szkoda, że rzeczywiście nie skontaktował się ze stowarzyszeniami, bo 
wystarczyłoby umieścić, skoro nie było na to funduszy, umieścić stronę stowarzyszenia, gdzie 
jest baza noclegowa, czy stronę Sołectwa Wicie, gdzie też jakaś tam baza noclegowa jest, 
tylko adres i już te możliwości są poszerzone. Także proszę Państwa ja pozwolę sobie wrócić, 
ponieważ zbliża się sezon wakacyjny, a moja wioska, w której ja mieszkam, to jest dla nas po 
prostu cykl przed sezonem i po sezonie. Tak. I teraz jest ten nowy okres. Ja pozwoliłam sobie 
napisać do Przewodniczącego Rady oraz do Wójta Gminy dwadzieścia cztery pisma. Ja mam 
te wszystkie pisma. To nie są pisma takie, które no nie wiem, przypływ jakiejś weny twórczej, 
ogarnął mnie szał i napisałam, bo te pisma w ten sposób nie powstały. Ja proszę Państwa 
bardzo dobrze jeżeli się biorę za gotowanie naleśników, pieczenie naleśników, to robię to 
dobrze i skoro jestem tylko te cztery lata, tylko te cztery lata sołtysem, to staram się w ramach 
możliwości robić to też dobrze. Te pisma powstają dlatego, bo przychodzą i dzwonią ludzie, 
mieszkańcy, zgłaszają ogromne problemy, i ja po prostu tylko piszę te pisma. Natomiast na 
dwadzieścia cztery pisma, proszę Państwa dostałam tylko kilka odpowiedzi. Na większość 
problemów odpowiedzi nie mam, dlatego ja teraz po prostu zażądam tych odpowiedzi. 
Natomiast te pisma, które dostałam są również żenujące, na przykład: pismo, które zaczyna 
się tak: ‘w nawiązaniu do Pani trzech pism’ … i tu wychodzi, że tam dostarczenie ławek, 
kanalizacji, nawierzchni drogi, że brak lamp, że to, że tamto – Urząd mówi, że nie ma 
finansów. Ja nie będę tego czytała, bo to są pisma generalnie w tym do mnie. Jednym pismem 
wypisane te problemy ludzi, i nie ma pieniędzy, nie ma problemów. Proszę państwa, nie! Nie 
będzie tak. Po prostu tak nie będzie. Zaczyna się sezon wakacyjny, miejscowość spodziewa się 
przyjąć w tym roku około czterech tysięcy, jeżeli zostaną zrobione odbiory tych nowych 
pensjonatów bardzo dużych, bardzo wysokich, więc spodziewamy się przyjąć do miejscowości 
około czterech tysięcy wczasowiczów. Nie mamy jednej drogi, którą naprawdę bezpiecznie 
można byłoby przejść. Jeden problem. Tak zwana promenada, tak zwana przez Pana Wójta 
promenada, no to jest… większość Radnych była, no ja nie powiem, że Radni się nie 
uaktywnili i oni nie wiedzą co się dzieje. Bo były komisje, ja z nimi byłam i oni doskonale 
wiedzą ci Panowie jak wygląda promenada. Tam tylko kilometr na tej promenadzie, żeby 
przepłynąć z jednego końca tego przejścia na drugi. Kilka lat toczy się batalia o zrobienie 
kawałka tej tak zwanej promenady, która jest z połamanych ohydnych betonowych starych 
płyt zapadniętych, żeby zrobić przejście na plażę główną. Od kilku lat było składane kilka 
wniosków do budżetu Gminy, żeby ująć w budżecie Gminy na przyszły rok, wszystko 
oczywiście bez echa. Proszę Państwa, cztery tysiące wczasowiczów to są konkretne pieniądze 
dla Gminy. W tym, w ubiegłym roku był to wpływ około czterystu tysięcy z samych podatków, 
tak zwanych klimatycznych, bo była to opłata lokalna oraz podatek od nieruchomości. Mała 
wioska, która ma pięćdziesiąt osiem osób, mieszkańców, czterysta tysięcy do budżetu. Czy my 
musimy zbierać z kapeluszem na lampę? Do wioski dojeżdża dwa razy dziennie autobus. 
Niema przystanku. Jest to chyba jedyna wioska w Polsce, gdzie niema przystanku 
autobusowego. Jak omawiam ten fakt, że to jest straszne, to jest straszna wizytówka Gminy, to 
chciałabym jeszcze powiedzieć, że to jest nieprawne. Ten autobus nie powinien się zatrzymać         
i wypuszczać dzieci w miejscu nieoznaczonym. Odpowiedź jest taka, że no z miejscem, to by 
nie było problemu, ale na wiatę nie ma. Proszę Państwa, to w takim razie ja napiszę wniosek    
i upomnę się o taką solidarność społeczną. Napiszę do Wojewody Zachodniopomorskiego               
i będę żebrać dla was. Będę żebrać. Może jest jakaś inna bogatsza, zaradniejsza, może mi 
wskaże, gdzie jest jakaś stara wiata i tu na Wiciu postawi? To samo będzie z ławeczkami i ze 
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wszystkim. Te pisma to nie jest korespondencja taka … pomiędzy mną a sympatycznym Panem 
Wójtem. To jest korespondencja, którą ja wywieszam na tablicy. Przyjeżdżają ludzie, wszyscy 
ją czytają. Oburzenie jest już tak ogromne, że niestety muszę powiedzieć, że daliście Państwo 
radę. Daliście radę, przekonaliście mieszkańców, że nie ma żadnej nadziei, że po prostu 
gospodarka tą Gminą jest tak żenująca, że nie ma nic tak jak te pisma wskazują. Nie ma 
żadnych perspektyw, żadnej przyszłości, żadnego planu zagospodarowania, bo to co się dzieje 
w Wiciu to jest jeden wielki bałagan. Miejscowość jest wysypiskiem śmieci – dostałam 
odpowiedź, żebym sobie sama posprzątała jak jest tak brudno. No, no ja słucham. Ja teraz 
bym chciała od Pana Przewodniczącego uzyskać odpowiedź, bo wpłynęło kilka pism. Jakie są 
perspektywy i jak w budżecie Gminy ujęte jest… to samo proszę Państwa z kalendarzem 
imprez. Proszę wpisywać, żeby się nie spóźnić, terminu nie przekroczyć. Mamy bardzo dużo 
imprez, bo chcemy promować się. Nie ma tam nic, no więc będziemy promować naturę. Ale 
na to są potrzebne pieniądze. Jeżeli na przykład przygotowanie imprezy mając w perspektywie 
cztery tysiące wczasowiczów, liczę impreza będzie na dwa tysiące, bo ubiegłoroczna 
przekroczyła tysiąc osób była pierwszą tego typu imprezą. Więc obliczając imprezę plenerową 
na dwa tysiące osób, no to ja doskonale wiem, że te koszty będą wynosiły około osiem tysięcy. 
Jeżeli ja to zbieram z kapeluszem jak zwykle sześć tysięcy, to liczę na dwa tysiące, chociaż 
tyle. Nie ma odpowiedzi. Więc jak ja mogłabym organizować te imprezy? To muszę 
zamawiać, organizować to wszystko już! Skoro nie mam odpowiedzi, czy dostanę jakiekolwiek 
wsparcie, no więc albo muszę z części imprez zrezygnować – no nie zrezygnuję – no więc 
udam się proszę Państwa gdzieś indziej, bo mnie do tego zmuszacie, bo wy mnie do tego 
zmuszacie, żeby szukać gdzie indziej. I będę szukać. Dziękuję.” 

Pan Przewodniczący udzielił głosu Panu Mieczysławowi Wronie. 
Pan Mieczysław Wrona Sołtys Sołectwa Nowy Jarosław poruszył temat stanu dróg 

w kontekście budowy farm wiatrowych. „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, ja jeszcze 
wrócę do dróg, bo chciałbym skończyć na sesji. Stoi zakaz do piętnastu ton. Tak ich załatwił 
Powiat. Ale co ma Pan do powiedzenia? Ja tu mam zdjęcia w swojej wiosce, drogi. Jeżeli te 
wiatraki przyjadą i zobaczą tą drogę w takim stanie, to nikt jej nie będzie naprawiał. 
Powiedzą ‘najpierw to wy sobie naprawcie tą drogę, a my dopiero wam później jak 
popsujemy, naprawimy’. Ale popsutej drogi to kto będzie naprawiał? I tu jeżeli chcecie 
Panowie pokażę tą drogę. Tylko żeby to wróciło, bo ja się szykuję do Powiatu. Kilkakrotnie 
byłem bez echa. Co Sołtys może? I wybieram się jeszcze raz i co mi powiedzą? Co to da? Coś 
dobrego jak jest, to ktoś może naprawić, ale jak coś jest popsute, to kto naprawi? ‘Była 
popsuta i taka ma być.’ Dziękuję.” 

Pan Przewodniczący udzielił głosu Panu Piotrowi Skoczkowi. 
Pan Piotr Skoczek Sołtys Sołectwa Dobiesław wypowiedział się w sprawie wniosku 

przedmówcy - Pana Mieczysława Wrony. „Na wniosek Pana Sołtysa Wrony. Chodzi mi o taką 
rzecz. Dopóki jeszcze nie zaczęli wiatraki, nie zaczęli kopać wam, to macie jeszcze szansę się 
przed tym bronić. Czyli przed odległością od zabudowań. Macie jeszcze szansę. Może                       
w świetle ustawy ochrony środowiska, może gdzie jest jakieś żerowisko, jak u mnie było we 
wsi żurawisko i przegapili tę sprawę po prostu i zginęło. Teraz żurawi niema. Tego się proszę 
trzymać. Bo słuchajcie, łatwo nie jest. Parę, parę powiedzmy gospodarzy we wsi się 
wzbogaci, a będzie cierpieć cały rejon. Także pilnujcie tego przed budową jeszcze. Bo od 
czegoś się będzie zaczynało teraz chyba. Także zobaczcie jaka jest odległość tych wiatraków 
od tych zabudowań, bo naprawdę potem są takie… chodzą i psioczą ‘Panie Sołtysie ten wziął 
pieniądze, a wiatrak jest koło domu. Ten wziął to …’ Są w tej chwili jakieś tam 
niedomówienia, jakieś żale, ale teraz już jest troszkę za późno. Ale u was jeszcze nie zaczęli 
kopać, to starajcie się tę sprawę w jakiś sposób utrzymać w ryzach, żeby wam krzywdy nie 
zrobili, żeby potem nie było, że Sołtys nic nie zrobił, lub Radni nie zadziałali. Dziękuję 
uprzejmie.” 
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Pan Przewodniczący udzielił głosu Panu Wiesławowi Moskwa. 
Pan Wiesław Moskwa Radny Rady Gminy Darłowo złożył wniosek. „Ja chciałem 

złożyć formalny wniosek. Nie wiem czy to na następną sesję, czy to w najbliższym terminie 
zaprosić tutaj inwestora. Wszyscy Radni, żeby byli tutaj obowiązkowo obecni na tym 
spotkaniu. Człowieka ze Starostwa i Wójt oczywiście. Wtedy będziemy rozmawiać z tymi 
osobami, którzy odpowiadają za te drogi i za te inwestycje na naszym terenie. Tak jest! Sołtysi 
zainteresowani z tego rejonu, w którym mają powstawać te wiatraki też muszą być obecni na 
tym spotkaniu. To jest formalny wniosek dzisiaj stawiany na sesji.” 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał: „Czyli nie 
chodzi o sesję, tylko chodzi o spotkanie?” 

Pan Wiesław Moskwa Radny Rady Gminy Darłowo odpowiedział: „Tak, może być 
spotkanie. Nie musi być sesja. Może być spotkanie.” 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo kontynuował: 
„Ustalić termin, powiadomić te osoby...” 

Pan Wiesław Moskwa Radny Rady Gminy Darłowo kontynuował: „Jak 
najszybciej, bo to już się zaczęło budować. Oni tam potrzebują w Starym Jarosławiu, bo 
zwożą różne rzeczy. To już trzeba. Robi się w tej chwili asfalt nowy przez wioskę, a za chwilę 
tego asfaltu nie będzie. po prostu nikt jeździć nie będzie. A przez las to już w ogóle nie mówię, 
co w Kowalewicach będzie. Tam nie ma ani rowu, ani drogi. Byłem w Powiecie, oni nawet 
krzaków nie mieli kiedy wyciąć. Wycinają ludzie z Kowalewic. Z Kowalewic ludzie wycinają 
krzaki, żeby był przejazd. Zaraz urosną liście i samochody będą jechały jak w tunelu. Autobus 
szkolny jedzie i go nie widać, czy on wyjeżdża z za zakrętu, czy on nie wyjeżdża. I nikt się tym 
nie interesuje. Mówię, Pan Sobieraj to jest poniekąd odpowiedzialny za drogi i powinien 
walczyć, zaangażować w te sprawy ludzi, bo byłem teraz właśnie spotkałem się z Panem 
Sobierajem w miejscowości Sulimice. Obejrzeliśmy tam sobie, tam wykopali trochę, pobocza 
pozbierali, ale co gałęzi nałamali, drzew, to wisi teraz takich połamanych różnych rzeczy, to 
się w głosie już nie mieści. Pani z Powiatu miała przyjechać. Dzwoniłem. Była? Nie była? 
Teraz Pan Sobieraj zadzwonił – ‘No ja tam przyjadę. Mam przyjechać?’ ‘Nie, no to już dzisiaj 
nie przyjeżdżaj, to przyjedziesz kiedy indziej.’ – No to tak być nie powinno, żeby tak 
podchodzić do sprawy. Ja nie będę jeździł po wszystkich po trzydzieści razy. Jak mi tam karzą 
pisma składać. To nic nie pomoże. To musi być przez Gminę, że natarczywym trzeba być                      
i koniec. Nie to, że po koleżeńsku, ‘a tam Zosia, czy Frania może tam coś załatwimy.’ Tak być 
nie może. Przyjeżdża, patrzy, usunąć to musi. Chciałem powiedzieć, że tam Pani z Sulimic 
zgłosiła, dała, nawet chyba tutaj do Gminy zgłosiła, zdjęcia, wszystko. Kopali pobocze, 
zasypali część rowu, nasypali tam gałęzi, nie ma odpływu wody. Ciężko było wziąć zebrać 
prawda? Te rowy, żeby ten odpływ tych rzeczy, co tam przepływa niedaleko Sulimic, żeby no 
odpływ był. Tego też nie zrobili. Nie wiem, jak to będzie dalej. Już ręce opadają, żeby tędy                
w ogóle jeździć. To szkoda paliwa i czasu, żeby z tym coś wywalczyć. Dziękuję.”    

Pan Przewodniczący udzielił głosu Panu Sławomirowi Dobrzańskiemu. 
Pan Sławomir Dobrzański Sołtys Sołectwa Boryszewo poruszył temat inwestycji na 

terenie miejscowości Boryszewo. „Ja bym chciał tylko powiedzieć coś takiego, że na przykład 
jeżeli chodzi o… bo ta inwestycja dotyczy i mnie miedzy innymi, nas z Boryszewa. Moim 
zdaniem ktoś z Gminy powinien wspierać i ludzi i taż Sołtysa, bo po prostu my nie jesteśmy 
prawnikami, nieznany przepisów. Ktoś powinien przyjechać tam, czy pełnić jakiś dyżur. Jeżeli 
jest na przykład biuro tych, którzy tam robią te wiatraki, powinien ktoś tam dyżurować i na 
bieżąco sprawdzać co oni robią, co mogą. Bo ludzie po prostu nie wiedzą – nie mają 
zielonego pojęcia o tym, co oni mają tam robić. A tym bardziej no na przykład ja. No co ja 
mogę wiedzieć? Ja się na tym nie znam. A oni wejdą, zrobią swoje i pojadą. A Sołtys jest taką 
osobą we wsi, która codziennie musi patrzeć ludziom w oczy. Naprawdę.” 
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Pan Przewodniczący udzielił głosu Panu Jerzemu Krzyżanowskiemu. 
Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział: „Tak jak byłem 

za tym, żeby większy nadzór był nad świetlicami, żeby tych świetlic nie likwidować, tylko żeby 
był większy nadzór nad tymi świetlicami, tak samo jeżeli chodzi o Gminę. Tak samo tutaj z 
tymi wiatrakami. Gmina powinna bardziej to kontrolować. Gmina powinna bardziej to 
sprawdzać, a nie właśnie tak jak mówił Sołtys Boryszewa, który powiedział przed chwilą, że… 
No bo co może Sołtys właściwie na dobrą sprawę? Gmina ma urzędników od tego. Gmina ma 
bardzo dużo urzędników i powinni za to się wziąć, bo tak prawdę mówiąc Pan Janusz 
Sobieraj jest jeden od tych spraw i ten facet tak na dobrą sprawę nie ma możliwości 
wszystkiego sprawdzić. Jemu dać do pomocy – nie zatrudniać, po prostu przesunąć niektórych 
ludzi i dać mu do pomocy ludzi, którzy to sprawdzali, a nie scedować to na Sołtysa, scedować 
to na, właściwie Koło Gospodyń Wiejskich już żartobliwie powiem. Tylko właśnie tymi 
sprawami urzędnicy w Gminie powinni się zająć, a nie żeby się okazało tak, że wyjeżdżają 
faceci do…, nie chcą telefonów odbierać, bo oni już mają daleko nas w...” 

Pan Przewodniczący udzielił głosu Pani Małgorzacie Żugaj.  
Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie oznajmiła: „Ja jeszcze czekałam, 

Panie Wójcie, chciałam, bo usłyszałam właśnie nazwisko Pana Sobieraja. Proszę Państwa 
chciałam jeszcze tylko podzielić się swoim spostrzeżeniem jakie metody działania nie 
polecam. Może rzeczywiście, no ja jestem ta obca, no każdy wie, tu mnie Pan zareklamował. 
Może ja dlatego jestem zadziwiona wszystkim, ale proszę Pana Sobieraja, żeby pożyczył mi na 
dwie godziny koparkę. Mamy taką uroczystość kościelną. Chcemy oczywiście nielegalnie, 
tymczasowo rozłożyć płyty pod krzyżem, żeby tam księża weszli, poświęcili krzyż i żeby to 
zostało przynajmniej do poświęcenia tych jaj. Tak? Żeby ludzie nie musieli w kaloszach iść do 
święcenia. Więc mówię no to jest bardzo ciężka praca. Te płyty są złożone, to szybko będzie. 
W każdym razie nic się takiego nie stanie. Tymczasowo, na wieś. W każdej chwili można 
pozbierać te płyty. Na dwie godziny proszę: ’ Janusz pożycz mi koparkę na dwie godziny. 
Pomożesz trochę ludziom. To nie jest wielka jakaś inwestycja.’ ‘Nie mogę, proszę zadzwonić 
do Wójta.’ Pan Zastępca Wójta mówi: ‘Ja nie mogę, to musi główny Wójt.’ Dzisiaj udało mi 
się, że tak powiem zaczaić się pod toaletą na Pana Wójta. ‘Panie Wójcie jest taka sprawa. 
Koparka mi potrzebna.’ ‘Ja się mam tym zajmować? Od tego jest Pan Sobieraj. Przecież ja 
mam decydować o każdej Pani dziurze i w ogóle o wszystkim? Od tego jest Pan Sobieraj.’  Co 
ja mam robić? Albo nie byłam na jakiejś lekcji, albo w ogóle ja nie wiem. Niech mi ktoś 
podpowie. Do kogo? No powiedzcie. Na dwie godziny. Koparka stoi w Sulimicach – rzut 
beretem od tej mojej wioski. Na dwie godziny, żeby ludziom pomóc. Było podanie, dwa 
podania w tej sprawie. Nie wiem. Jeżeli któryś z Panów ma taką wolną myśl jakbym mogła to 
załatwić, to proszę pomóc, bo w ogóle niema reakcji.” 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Nikt się już nie zgłosił. Pan Jarosław Michalski 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo ogłosił dziesięć minut przerwy.  

 
Po przerwie Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał 

pod głosowanie formalny wniosek Pana Wiesława Moskwa Radnego Rady Gminy.  
 
W głosowaniu wzięło udział 13 Radnych, głosując jednogłośnie:  
13 głosów za,  
0 głosów przeciw,  
0 głosów wstrzymujących. 

 
Wobec powyższego, Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty.  
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Ad. 8.  

Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo. Druk Nr 1/2012XVIII 
/Projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi załącznik 
Nr 11 do protokołu/ 
Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem:  
„Druk numer jeden. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo.  
§ 1. Wyraża się zgodę na sprzedaż po dokonaniu podziału geodezyjnego działki oznaczonej 
numerem geodezyjnym 38 o powierzchni 0,24 ha położonej w obrębie ewidencyjnym Bukowo 
Morskie, gmina Darłowo w trybie bezprzetargowym na rzecz właściciela działek przyległych, 
celem poprawienia warunków zagospodarowania. 
§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 
§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń 
Urzędu Gminy Darłowo.” 
Uzasadnienie: „Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z wnioskiem Państwa Danuty i 
Tomasza Durasiewicz, postanowił przedłożyć pod obrady Rady Gminy Darłowo propozycję 
uruchomienia procedury sprzedaży po dokonaniu podziału geodezyjnego w drodze 
bezprzetargowej, działki oznaczonej numerem geodezyjnym  38 o powierzchni 0,24 ha 
położonej w obrębie ewidencyjnym Bukowo Morskie, gmina Darłowo na wysokości działek nr 
36/5 oraz 36/7. W ewidencji gruntów  i budynków działka ta sklasyfikowana jest jako droga 
(dr).” 

Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna, z tym, że wszelkie koszty związane z podziałem 
i zakupu poniesie nabywca, bo to jest zbyt mała powierzchnia, żeby gmina koszt ponosiła.  

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna, z takim wnioskiem jak przedmówca. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
13 głosów za,  
0  głosów przeciw  
0 głosów wstrzymujących 
podjęła uchwałę Nr XVIII/150/2012 w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. 
/Uchwała Nr XVIII/150/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 9.  

Podjęcie uchwały w sprawie wyodrębnienia w budżecie Gminy Darłowo na 2013 
rok środków stanowiących fundusz sołecki. Druk Nr 2/2012XVIII 
/Projekt uchwały w sprawie wyodrębnienia w budżecie Gminy Darłowo na 2013 rok środków stanowiących 
fundusz sołecki stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu/ 
Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem:  
„Druk numer dwa. Projekt uchwały w sprawie wyodrębnienia w budżecie Gminy Darłowo na 
2013 rok środków stanowiących fundusz sołecki.  
§ 1. Wyraża się zgodę na wyodrębnienie środków funduszu sołeckiego w budżecie Gminy 
Darłowo na 2013 rok. 
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§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 
§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.” 
Uzasadnienie: „W związku z ustawą o funduszu sołeckim Rada Gminy Darłowo ma możliwość 
wyodrębnienia tych środków na ten fundusz na 2013 rok. obecnie też mamy bieżące, 
realizujemy w miarę możliwości finansowych. Także to jest nowa uchwała na fundusz sołecki 
na następny rok.”    

Radny Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia 
poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Radny Pan Jan Małecki Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że opinia 
komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
13 głosów za,  
0  głosów przeciw  
0 głosów wstrzymujących 
podjęła uchwałę Nr XVIII/151/2012 w sprawie wyodrębnienia w budżecie Gminy 
Darłowo na 2013 rok środków stanowiących fundusz sołecki. 
/Uchwała Nr XVIII/151/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad.10.  

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2012 rok. 
Druk Nr 3/2012XVIII 
Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2012 rok stanowi załącznik nr 15 do 
niniejszego protokołu/ 
Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały: 
„Druk Nr 3/2012XVIII w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo, dotyczy przede wszystkim 
zmian, które zaistniały na skutek zaległego funduszu sołeckiego, gdyż trzeba zmienić działy              
i paragrafy oraz skutkujących z tym wydatków. Także o uzasadnienie poproszę Panią 
Skarbnik.” 
Pani Violetta Kolanek Skarbnik Gminy przedstawiła uzasadnienie do przedmiotowej 
uchwały: „Zmiany dotyczące zwiększenia przychodów i rozchodów Gminy Darłowo o kwotę 
2 151 507 zł w związku z wcześniej podjętą uchwałą o zaciągnięciu zobowiązania na 
wyprzedzające finansowanie dotyczące zadania pn. „Budowa sieci kanalizacyjnej                       
w miejscowości Domasławice wraz z przesyłem do miejscowości Rusko”. Kwota 
zobowiązania stanowi dofinansowanie w/w zadania ze środków Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013. 

Ponadto proponuje się: 
1. Zwiększyć dochody o kwotę 145 000,00 zł z tytułu mandatów, kar, ponieważ na 

planowaną kwotę na 2012 rok wynoszącą 300 000,00 zł na koniec lutego 2012 
roku wykonanie z w/w tytułu wynosiło 105 000,00 zł, oraz zwiększyć dochody                   
z tytułu odpłatności za zrzut ścieków do oczyszczalni w Rusku w kwocie 10 000,00 
zł.  
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2. Zmniejszyć wydatki o kwotę 98 903,00 zł, z działu drogi i przeznaczyć na wydatki 
w ramach niewykorzystanego funduszu sołeckiego za 2011 rok o kwotę 83 906,00 
zł. 

3. Zwiększyć wydatki ogółem o kwotę 253 903,00 zł z przeznaczeniem na tj.: 
- organizację imprez i festynów sołeckich                                                7 968,00 zł 
- zakup materiałów eksploatacyjnych do kosiarek                                   8 780,00 zł 
oraz oznakowanie numeracji domów 
- ogrodzenie cmentarza                                                                           13 000,00 zł 
- zakup mundurów strażackich, sztandaru dla OSP                                  3 500,00 zł 
- wyposażenie świetlic                                                                             10 030,00 zł 
- budowa placu zabaw                                                                             38 125,00 zł 
- zakup sprzętu sportowego                                                                       2 500,00 zł 
- remont bramy strażackiej i instalacji wodno-kanalizacyjnej                  7 350,00 zł 
- ubezpieczenie samochodu strażackiego                                                  3 045,00 zł 
- remont autobusów                                                                                 20 000,00 zł 
- dowożenie uczniów niepełnosprawnych do szkół                                  34 550,00 zł 
- projekty kanalizacji gminnej                                                                 90 000,00 zł 
- energię elektryczną w budynku straży gminnej                                   15 000,00 zł” 

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Radny Pan Jan Małecki Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że opinia 
komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Radny Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia 
poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
13 głosów za,  
0  głosów przeciw  
0 głosów wstrzymujących 
podjęła uchwałę Nr XVIII/152/2012 w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 
2012 rok. 
/Uchwała Nr XVIII/152/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 11.  

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/5/2010 z dnia 29 grudnia 
2010 roku w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na 
lata 2011-2020. Druk Nr 4/2012XVIII 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/5/2010 z dnia 29 grudnia 2010 roku w sprawie uchwalenia 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2011-2020 stanowi załącznik nr 17 do niniejszego 
protokołu/ 
Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały: 
„Druk Nr 4 w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej jest związany z 
poprzednią uchwałą, którą uchwaliła Rada dotycząca zmian w budżecie Gminy Darłowo. 
Uzasadni Pani Skarbnik.” 
Pani Violetta Kolanek Skarbnik Gminy przedstawiła uzasadnienie do przedmiotowej 
uchwały: „Objaśnienia do wieloletniej prognozy finansowej na lata 2012-2020. Nie mamy 
obowiązku przy każdej zmianie w budżecie Gminy dokonywać zmian wieloletniej prognozy 
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finansowej. Teraz po prostu jest w tej zmianie jest zawarte do tej pory zawarte zmiany                     
w budżecie Gminy i dochody z tego tytułu w wieloletniej prognozie finansowej zwiększa się o 
kwotę 495 441,60 zł 

- z tytułu zadań zleconych                                                                                8 200,00 zł 
- z tytułu dochodów własnych                                                                      324 700,00 zł 
- z tytułu dotacji celowej otrzymanej                                                           162 541,60 zł 
  na finansowanie przystąpienia do Projektu Systemowego  
  Indywidualizacji nauczania w Ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, 
który jest realizowany w szkołach. 
Zmniejsza się wydatki o kwotę                                                                     412 903,00 zł 
W wyniku zwiększeń dochodów i zmniejszeń wydatków dokonuję się  
zwiększenia wydatków  Gminy Darłowo o kwotę                                     908 344,60 zł 
Budżet po zmianach zamyka się następującymi kwotami: 
I. Dochody                                                                                      30 856 971,60 zł 

            II.          Wydatki                                                                                     28 069 971,60 zł 
            III.       Nadwyżką w kwocie                                                                      2 787 000,00 zł 
                         którą przeznacza się na spłatę wcześniej zaciągniętych pożyczek i kredytów.” 

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Radny Pan Jan Małecki Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że opinia 
komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Radny Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia 
poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
13 głosów za,  
0  głosów przeciw  
0 głosów wstrzymujących 
podjęła uchwałę Nr XVIII/153/2012 w sprawie zmiany uchwały Nr III/5/2010 z dnia 29 
grudnia 2010 roku w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2011-2020.   
/Uchwała Nr XVIII/153/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad.12.  

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Darłowo”.  
Druk Nr 5/2012XVIII 
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Darłowo” stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu/ 
Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały: 
„Druk Nr 5/2012XVIII dotyczy przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Darłowo. 
 § 1. Przyjmuje się „Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Darłowo”, stanowiący załącznik do uchwały.    
§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo. 
§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń              
w Urzędzie Gminy Darłowo.” 
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Uzasadnienie: „Zgodnie z ustawą o ochronie zwierząt każdy samorząd Gminy ma obowiązek 
do 31 marca co roku uchwalić taki program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt. Program ma na celu złagodzenie uciążliwości 
związanych z bytowaniem bezpańskich zwierząt na terenie Gminy Darłowo, ograniczenie ich 
cierpienia oraz poprawę warunków bezpieczeństwa mieszkańców. Nadmieniam, że program, 
który jest załącznikiem do tej uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Powiatowego 
Lekarza Weterynarii oraz Koła Łowieckie na terenie naszej Gminy.” 

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Radny Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia 
poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

W dyskusji głos zabrali: 
Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo zapytał: „Ja mam tylko takie 
pytanie. Tutaj jest napisane: ‘Wykonawcami programu są schronisko dla zwierząt, ul. VI 
Dywizji Piechoty w Kołobrzegu. Bliżej nie było takiego schroniska? Na jakiej zasadzie zostało 
to …” 
Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo odpowiedział: „Mamy 
podpisaną umowę z tym schroniskiem.” 
Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo pytał dalej: „Ale zasady. To był 
przetarg?” 
Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo odpowiedział: „Nie. No teraz 
nie będę postępowania przygotowywał, ale Pani Viola twierdzi, że kiedyś to był.” 
Pani Violetta Kolanek Skarbnik Gminy oznajmiła: „Wiem, że kiedyś to był przetarg.” 
Pan Piotr Skoczek Radny Rady Gminy Darłowo zapytał: „Czy nie taniej by było zrobienie 
jakiegoś schroniska na terenie Gminy? To zmniejszyć trochę zatrudnienie na świetlicach, to 
bardzo ładny rezultat by się uzyskało. Prawda?” 
Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo odpowiedział: „Ale proszę mi 
wierzyć nie jest taniej. Musi wszystko spełniać wymogi. Musi być odpowiednia ilość tych 
zwierząt w tym schronisku. Także nie jest zasadne. Zresztą to jest nowy obowiązek, który 
spoczywa jakby na Gminie, gdyż Gmina ma nadzór nad schroniskami.” 
Pan Piotr Skoczek Radny Rady Gminy Darłowo zapytał: „A czy były robione jakieś 
analizy w tym kierunku?” 
Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo odpowiedział: „Nie, przy tej 
ilości psów, co dajemy tam do schroniska, no to jest nawet zasadne robienie analizy, gdyż 
schronisko na etapie nawet kilkakrotnie, nawet dziesięciu psów łapanych w roku 
przewyższyłoby koszty, które ponosimy w związku z tym, że gdzieś my tu do Kołobrzegu 
dajemy do schroniska.” 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
13 głosów za,  
0  głosów przeciw  
0 głosów wstrzymujących 
podjęła uchwałę Nr XVIII/154/2012 w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Darłowo”. 
/Uchwała Nr XVIII/154/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu/ 
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Ad. 13.  
Podjęcie uchwały w sprawie nawiązania współpracy ze Stowarzyszeniem bank 

Żywności w Nowych Bielicach. Druk Nr 6/2012XVIII 
Projekt uchwały w sprawie nawiązania współpracy ze Stowarzyszeniem bank Żywności w Nowych Bielicach 
stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu/ 
Pan Janusz Sokoliński Zastępca Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                       
w Darłowie przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
„Gmina Darłowo współpracuje z Bankiem Żywności w Nowych Bielicach już od paru lat.                  
W ramach tej współpracy tutaj udaje nam się uzyskać żywność, którą bezpośrednio za 
pośrednictwem pracowników GOPS przekazujemy na rzecz naszych podopiecznych będących 
mieszkańcami naszej Gminy. W poprzednim roku udało nam się w ten sposób pozyskać 53 
tony żywności na kwotę zbliżoną stu dziesięciu tysięcy złotych. Żywność ta trafiła do osób, 
które są kwalifikowane w ramach ustawy o pomocy społecznej znajdujących się w szczególnie 
trudnych sytuacjach życiowych. Było to około tysiąca dwudziestu osób. Wnioskuję o podjęcie 
uchwały, w ramach której będzie można podpisać między Gminą a Bankiem Żywności 
odpowiednią umowę na dalszą współpracę.” 
W dniu dzisiejszym można zaobserwować jak działa Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej              
w Darłowie, który od rana tę żywność wydaje najuboższym mieszkańcom.  
Pan Janusz Sokoliński Zastępca Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                    
w Darłowie dopowiedział jeszcze: „Proszę Państwa jest mowa o osobach będących                       
w rodzinie. Wiec jeśli tutaj stoi powiedzmy około dwustu osób, dwustu pięćdziesięciu, przez 
kolejne trzy, cztery dni wydaje GOPS jeszcze kolejnym osobom. To jest sukcesywnie 
wydawane. Średnio liczymy no tak na dziewięćset, tysiąc osób żywności, ale w naszych 
kartotekach, które są przez nas prowadzone, mamy podaną dokładnie liczbę osób, które                 
w rzeczywistości skorzystały w danych rodzinach, więc wyliczmy ponad tysiąc dwadzieścia 
osób.” 

Radny Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia 
poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Radny Pan Jan Małecki Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że opinia 
komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

W dyskusji głos zabrali: 
Pan Idzi Krawczyk Radny Rady Gminy Darłowo zapytał: „Tak z ciekawości 

chciałem zapytać, kto transport finansuje?” 
Pan Janusz Sokoliński Zastępca Kierownika GOPS odpowiedział: „Transport jest 

w całości finansowany z budżetu ośrodka z utrzymaniem.”  
Więcej głosów w dyskusji nie było. 

W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
13 głosów za,  
0  głosów przeciw  
0 głosów wstrzymujących 
podjęła uchwałę Nr XVIII/155/2012 w sprawie nawiązania współpracy ze 
Stowarzyszeniem bank Żywności w Nowych Bielicach. 
/Uchwała Nr XVIII/155/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 14.  

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Ochrony Zdrowia 
Psychicznego na lata 2012-2015 dla Gminy Darłowo. Druk Nr 7/2012XVIII 
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Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego na lata 2012-2015 
dla Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu/ 
Pan Janusz Sokoliński Zastępca Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                       
w Darłowie przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
„Uchwała wprowadza Gminny Program Ochrony Zdrowia Psychicznego, który ma okres 
obowiązywania do 2015 roku. Załącznikiem do tej uchwały jest ten program. Celem tej 
uchwały jest wprowadzenie programu, który jest narzucony przez Rozporządzenie Rady 
Ministrów, a dokładnie przez § 4, ust.1, pkt 3 tego rozporządzenia w sprawie Narodowego 
Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego i na tej podstawie zostały wyznaczone kierunki 
szczegółowe. Z racji tego Gmina została zobowiązana do podjęcia uchwały i wprowadzenia 
odpowiednich działań, które zostały zawarte w tym projekcie.” 
Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo zapytał: „Kto to będzie prowadził?” 
Pan Janusz Sokoliński Zastępca Kierownika GOPS odpowiedział: ”Przede wszystkim 
Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej będzie się tym zajmował. Chodzi tutaj przede wszystkim 
o kwestie edukacyjne, następnie o zmianę sposobu myślenia osób chorych psychicznie, 
wyciągnięcie tych osób ze swojego zamkniętego świata.” 

Radny Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia 
poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Radny Pan Jan Małecki Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że opinia 
komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
13 głosów za,  
0  głosów przeciw  
0 głosów wstrzymujących 
podjęła uchwałę Nr XVIII/156/2012 w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu 
Ochrony Zdrowia Psychicznego na lata 2012-2015 dla Gminy Darłowo.  
/Uchwała Nr XVIII/156/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 15.  

Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XVII/145/2012 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 16 lutego 2012 roku w sprawie wydzierżawienia nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo. Druk Nr 8/2012XVIII 
Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XVII/145/2012 Rady Gminy Darłowo z dnia 16 lutego 2012 
roku w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 25 
do niniejszego protokołu/ 

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo przedstawił projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem: „Druk Nr 8/2012XVIII dotyczy uchylenia uchwały podjętej na 
poprzedniej sesji tj. Nr XVII/145/2012 Rady Gminy Darłowo z dnia 16 lutego 2012 roku                 
w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo.                       
W uzasadnieniu powiem, że taka uchwała była zbędna, gdyż zgodnie z § 3 obowiązującej 
uchwały Nr V/32/99 w drodze przetargu bez zgody Rady może być dzierżawiona taka 
nieruchomość.” 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo również wyjaśnił 
zasadność podjęcia przedmiotowej uchwały: „Na podstawie tej uchwały zrobiliśmy zgodnie       
z przepisami, zgodnie z ustawą i zgodnie z zaleceniami Wojewody Zachodniopomorskiego, 
który tutaj… Panie z nadzoru się pytają o powołanie się na ustawę z dnia 24 lutego 1999 rok, 
tutaj na te dziewięć lat, że jest wstępna ponieważ jest krótszy okres niż dziewięć lat, to jest już 
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na dzień dzisiejszy nie możliwe, ponieważ ta Pani już dzierżawiła zgodnie z przepisami 
ustawy. Tylko i wyłącznie Rada może w drodze przetargu upoważnić Wójta do jak gdyby 
wydzierżawienia ponownie. Więc ja tutaj byłbym za tym, żeby tutaj to uchylenie po prostu 
podjąć.” 
 Pani Małgorzata Ejsmont Radca Prawny wyjaśniła: „No tutaj właśnie ta uchwała                 
z lutego była zbędna z uwagi na to, że to właśnie w drodze przetargu ma być dzierżawione, bo 
gdyby była taka wola, że bez przetargu dotychczasowemu dzierżawcy, to wtedy tak. Ale ta 
nieruchomość jest wystawiona do przetargu. Z tego względu no po prostu nie ma gwarancji, 
że ta Pani, która dzierżawiła tak naprawdę, że będzie nadal dzierżawić. Także tutaj z tego 
powodu, że dzierżawa ma być ustalona w drodze przetargu, ta uchwała była zbędna. Dlatego 
to uchylić właśnie. Ona była zbędna z uwagi na przetarg w drodze wydzierżawienia.”  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział: „Na 
podstawie tych przepisów właśnie tak było, że nie możemy inaczej jak w drodze 
przetargowej.” 

Pani Małgorzata Ejsmont Radca Prawny wyjaśniła: „Tak. Ale ograniczenie dotyczy 
bezprzetargowego wydzierżawiania. A tutaj był przetarg właśnie.”    

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
negatywna. 

Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest negatywna. 

Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo zapytał: „Czy  to  nie jest sprzeczne 
Panie Przewodniczący takie wyjaśnienia dwa? Na komisjach było, że należy ją odrzucić.” 

Pani Małgorzata Ejsmont Radca Prawny wyjaśniła: „Nie. No, że uchylić właśnie. 
Ta uchwała, ta którą Państwo dzisiaj właśnie mieli głosować jest konieczna. Tamtej nie 
będzie.” 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział: 
„Jeszcze tak w drodze wyjaśnienia, bo było pismo z nadzoru od tych Pań z Urzędu 
Wojewódzkiego, właśnie o tym, że ta forma jest niezgodnie z prawem, tamta podjęta i że po 
prostu oni też będą wnioskować o uchylenie tej starej zarządzeniem. Czyli jesteśmy za tym, 
żeby uchylić. Ja jestem za.” 

W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Pan Przewodniczący poddał projekt 
pod głosowanie.  
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością głosów 
11 głosów za,  
0  głosów przeciw  
2 głosy wstrzymujące 
podjęła uchwałę Nr XVIII/157/2012 w sprawie uchylenia uchwały nr XVII/145/2012 
Rady Gminy Darłowo z dnia 16 lutego 2012 roku w sprawie wydzierżawienia 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo. 
/Uchwała Nr XVIII/157/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu/ 

 
Ad. 16.  

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę. Druk Nr 9/2012XVIII 
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu/ 

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo przedstawił projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem: „Druk Nr 9/2012XVIII w sprawie wyrażenia zgody na zamianę. 
Ta uchwała jest niezbędna przy załatwianiu formalności, które ciągną się dosyć długi czas.  
Gmina Miejska Darłowo chciała by się zamienić, chce zamienić działki z Gminą Wiejską 
Darłowo. Są to działki na Krupach, zamiana dotyczy działek na park w Darłowie przy 
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„starym” Urzędzie Gminy. Żeby dokończyć te formalności potrzebna jest ta uchwała Rady 
Gminy, która potrzebna jest do tych formalności.” 

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Radny Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia 
poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
13 głosów za,  
0  głosów przeciw  
0 głosów wstrzymujących 
podjęła uchwałę Nr XVIII/158/2012 w sprawie wyrażenia zgody na zamianę. 
/Uchwała Nr XVIII/158/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu/ 

 
Ad. 17.  

Podjęcie uchwały w sprawie współpracy z Zarządem Portu Morskiego Darłowo                
Sp. z o. o.  Druk Nr 10/2012XVIII 
Projekt uchwały w sprawie współpracy z Zarządem Portu Morskiego Darłowo Sp. z o. o. stanowi załącznik             
nr 29 do niniejszego protokołu/ 
Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem: „Druk Nr 10/2012XVIII dotyczy współpracy z Zarządem Portu 
Morskiego Darłowo Sp. z o. o. § 1. Przede wszystkim mówi o tej współpracy:  
 „Wyraża się wolę nawiązania współpracy z Zarządem Portu Morskiego Darłowo Sp. z o. o.  
w celu zagospodarowania terenu po magazynach zbożowych w Darłowie (PZZ Stoisław), 
poprzez znalezienie dzierżawcy, który prowadziłby skup i obrót zbóż pochodzących od 
rolników z terenu Powiatu Sławieńskiego.” 
Jest to uchwała intencyjna Rady Gminy mająca na celu, po prostu Radni działają w imieniu 
rolników tych mniejszych zwłaszcza z terenu Gminy, żeby mieli możliwość sprzedania zbóż na 
terenie naszego miasta Darłowo.” 
 
Uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie współpracy z Zarządem Portu Morskiego 
Darłowo Sp. z o. o. przedstawił Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, 
Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej:  
„W celu zapewnienia rolnikom z terenu Powiatu Sławieńskiego i jego okolic, możliwość skupu 
zbóż w Darłowie, a także wykorzystania na ten cel istniejących magazynów w Darłowie, 
postanowiła przedłożyć pod obrady Rady Gminy Darłowo projekt uchwały w sprawie 
współpracy z Zarządem Portu Morskiego Darłowo Sp. z o. o., który jest właścicielem tych 
obiektów.”  
„Chodzi o to, że jak powiedzmy przy jakiś rozmowach, żeby Gmina też, żebyśmy brali przy 
tym jakiś udział i szukali wspólnie jakiegoś dzierżawcy na te magazyny.” 
/Wniosek Komisji Rolnictwa, budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury technicznej Rady Gminy 
Darłowo o podjęcie uchwały w sprawie współpracy z Zarządem Portu Morskiego Darłowo Sp. z o. o. stanowi 
załącznik nr 30 do niniejszego protokołu/ 

 
Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 

Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna. 
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Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie 
13 głosów za,  
0  głosów przeciw  
0 głosów wstrzymujących 
podjęła uchwałę Nr XVIII/159/2012 w sprawie współpracy z Zarządem Portu Morskiego 
Darłowo Sp. z o. o. 
/Uchwała Nr XVIII/159/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 18.  

Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze 
Wojewody Zachodniopomorskiego.  Druk Nr 11/2012XVIII 
Projekt uchwały w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Zachodniopomorskiego 
stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu/ 
Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem: „Druk Nr 11/2012XVIII w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie 
nadzorcze Wojewody Zachodniopomorskiego  
§ 1. Postanawia się wnieść skargę do sądu administracyjnego na rozstrzygnięcie nadzorcze 
Wojewody Zachodniopomorskiego z dnia 9 marca 2012 roku nr NK-4.4131.69.2012.BB 
stwierdzające nieważność uchwały Rady Gminy Darłowo z dnia 30 stycznia 2012 roku                     
w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo.  
§ 2. 1. Do wniesienia skargi, podejmowania wszystkich czynności w toku postępowania i 
reprezentowania skarżącego przed sądem administracyjnym upoważnia się Wójta Gminy 
Darłowo. 
2. Wójt Gminy Darłowo może ustanawiać pełnomocników procesowych.” 
Uzasadnienie: „Rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Zachodniopomorskiego dotyczy 
uchwały planu zagospodarowania na wysokości Dąbki. Jest to numer uchwały XVI/123/2012. 
Dotyczy to przede wszystkim skali map w jakich został sporządzony plan przestrzennego 
zagospodarowania. Plan powinno się sporządzić w skali 1:1000. Nasz plan został 
sporządzony w innych skalach. Jest to upoważnienie do reprezentowania przed sądem 
administracyjnym ponieważ w ocenie planu przestrzennego zagospodarowania nie został 
uchylony przez Wojewodę, także będziemy starać się jeszcze żeby sąd administracyjny nie 
uchylił tej uchwały.” 

W dyskusji głos zabrali: 
Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo zapytał: „Dotyczy tych 

planów, starych planów. Według prawa, według przepisów skala planów powinna wynosić     
o ile pamiętam 5000 i mniejsze chyba zdaje się niż pięć tysięcy.” 
 Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo wyjaśnił, że skala 
wynosi „1:1000, a w szczególnie uzasadnionych przypadkach stosuje się mapy w skali od 
1:500 lub 1:2000. Nasz plan został sporządzony w skalach 1:2000, aczkolwiek zostały nasze 
opracowania w skali 1:5000 i to zakwestionował Wojewoda Zachodniopomorski.” 

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo kontynuował: „No tak, 
jeżeli prawo mówi wyraźnie, że skala powinna być taka, a nie inna, to czy w ogóle jest sens 
rozstrzygania tego wszystkiego i próby szarpania się jeżeli w przepisach jest tak, a nie 
inaczej? Ja bym chciał, żeby Pani Prawnik mogła się wypowiedzieć.” 

Pani Małgorzata Ejsmont Radca Prawny oznajmiła: „Dopuszczalne są te inne skale 
i tylko teraz, no właśnie, kwestia, czy uda się obronić prawidłowość zastosowania tych 
innych. Podstawowa jest 1:1000, to… no właśnie…” 
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Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo kontynuował: „No tak, ale 
nasza jest w skali 1:2000. Tak?” 

Pani Małgorzata Ejsmont Radca Prawny odpowiedziała: „Tak, tam jest 1:2000 i 
chyba 1:5000 też jest, co do terenów takich zalesionych, czy… czy drogi.” 

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo kontynuował: „No to 
właśnie maksymalna tutaj według przepisów jest 1:1000,a u nas jest 1:2000, więc to…” 

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo wyjaśnił: „Także 
1:2000 jest jeszcze prawidłowe, bo tutaj dotyczy to 1:5000 to, co zakwestionowano. 
Aczkolwiek podejmowane już przez Radę były plany w tej skali i one, nie miał Wojewoda 
zastrzeżeń.” 

Pani Małgorzata Ejsmont Radca Prawny odpowiedziała: „No właśnie pewnie 
przyjęcie tej mapy w takiej skali to pewnie też było przez kogoś w planowaniu analizowane. 
Skoro taką mapę przyjęto, to także argumenty pewnie na obronę jakieś znajdą – na ile 
skuteczne, to trudno powiedzieć, bo tam też nie jest….” 

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział: „To znaczy jest 
po prostu szansa, że…” 

Pani Małgorzata Ejsmont Radca Prawny kontynuowała: „Pewności nie ma, ale 
jeżeli naruszamy ten przepis, no to jest istotne naruszenie…” 

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo wyjaśnił: „Ja tak pytam, bo 
jeżeli istnieje szansa, że to się wygra, no to trzeba faktycznie trzeba te kroki poczynić. Ale 
jeżeli tej szansy nie ma, no to ostatecznie wtedy Rada, że tak powiem stanęła na… no tak na 
niewiedzy i wręcz na głupocie, bo…” 

Pani Małgorzata Ejsmont Radca Prawny odpowiedziała: „Nie, nie, nie, bo tu 
argumenty za obroną naszego stanowiska istnieją, a myślę, że tutaj też np. koszty, bo skarga 
do sądu nie będzie tyle kosztowała co… Bo ostatecznie może się tak zdarzyć, że będziemy tak 
musieli to zrobić. To jest mniejsze ryzyko.” 

 Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo wyjaśnił: „Nowe mapy 
to koszt z rzędu stu do stu pięćdziesięciu tysięcy.  

W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Pan Przewodniczący poddał projekt 
pod głosowanie.  
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością głosów 
12 głosów za,  
0  głosów przeciw  
1 głos wstrzymujący 
podjęła uchwałę Nr XVIII/160/2012 w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie 
nadzorcze Wojewody Zachodniopomorskiego. 
/Uchwała Nr XVIII/160/2012 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 19. 

Czas dla samorządu. 
 Pan Przewodniczący udzielił głosu Pani Wandzie Hańczaryk.  
 Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo oznajmiła: „Wszyscy wiemy, że 
zaczną się niedługo festyny i chciałam przestrzec Sołtysów i Radnych żeby pamiętali jedno, że 
nie mogą zarabiać na świetlicy, na żadne takie sprawy. Jeśli się chce zarobić, trzeba to 
zgłosić do Urzędu Skarbowego. To już jest od czterech lat jest. Tak się zorientowałam. Moja 
świetlica zarabiała, ale tak się stało szczęśliwie, że policja skarbowa nie wkroczyła w to. Ale 
policja skarbowa może w to wkroczyć i wtedy jak na przykład zarobił ktoś trzy tysiące, może 
być kara pięć tysięcy i wtedy nie ma zarobku, tylko trzeba dopłacać. Można zarabiać z tym, że 
trzeba to zgłosić do Urzędu Skarbowego i 10 % wartości tego zarobionego trzeba oddać do 
Urzędu Skarbowego. Inaczej są bardzo wysokie kary. Jak na przykład ktoś robi to, że dalej 
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ktoś stoi z piwem, z grillem, z tymi takimi, to ich już nie interesuje, bo on zarabia, opłaca 
zezwolenia, opłaca wszystko. Także nie wolno zatem takich robić ciast własnych, czy się 
zbiera maskotki, czy się później sprzedaje, czy jak. Dobrze, żeby każdemu się udało, ale wiem, 
że już były sprawy w naszym województwie, że to nie przeszło i były naprawdę wysokie kary. 
Także, żebyśmy nie byli zaszokowani, bo szkoda naszych pieniędzy.” 

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo oznajmił: „Proszę Państwa 
Pani Sołtys ma wielką słuszność, z tym, że istnieją w naszym prawie jak zwykle jest pewna 
ścieżka, a można to w inny sposób obejść. Jak wszystko zresztą. Wolne datki tak zwane. Jest to 
forma, która pozwala na to, żeby tą loterię zastąpić wolnymi datkami. To się musi nazywać 
inaczej. Nie może to być loteria. Nie może to być nazwane loterią, nie może to być nazwane 
los, tylko właśnie są wolne datki, a tak jak to się zbiera na Wielką Orkiestrę, to są wolne 
datki. Tak samo tutaj można też zrobić. Gmina Sianów robi w ten sposób: mają odpowiednie 
dokumenty, to musi być zgłoszone w Urzędzie Gminy – to jest ta zbiórka publiczna i wtedy 
pomijamy sprawy loterii. Czyli właśnie na tej zasadzie. Także o to trzeba dbać, żeby nie 
padały słowa loteria i tak dalej. Jeżeli chodzi o sprzedawanie ciast to jest zgodnie 
założeniami ustawy nie można zarabiać, ale można ponosić koszt produkcji. Więc                       
w zależności od tego jaki ten koszt produkcji, później będzie można udowodnić. To znaczy tak, 
musi to robić albo przez Stowarzyszenie albo „Komitet Festynowy” tak zwany.” 

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo oznajmiła: „Wiem, bo ja też się 
przez Stowarzyszenie tym interesowałam i się pytałam, na przykład może to robić osoba 
indywidualna. Indywidualna sprzedawać ciasto, bo ona włożyła to, to i te pieniądze bierze ale 
dla siebie. Nie może przekazać tych pieniędzy.” 

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział: „Moim 
zdaniem nie mamy co polemizować. Moim zdaniem, jak byśmy mogli obarczyć tu Pana 
Zastępcę Wójta, czy odpowie?” 

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo wyjaśnił: „Tak. Były już 
pisma. Izba Skarbowa przysłała do nas interpretację dotyczącą organizowania loterii 
fantowych. Do jakiej kwoty, tak jak Pani Wanda mówiła, jest tam trzy tysiące bodajże kary. 
Znajduje się ta interpretacja u Pana Emila Gawędy od promocji i Pani Justyny Pacuły, która 
zajmuje się świetlicami, także jeżeli ktoś jest zainteresowany jak to powinno być 
przeprowadzone to tam jest interpretacja."  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział: „Racja. Jeżeli 
robimy loterię, to tak jak Zastępca mi mówi, trzeba tak to zrobić jak ta interpretacja jest przez 
Urząd Skarbowy przesłana. Ale właśnie, jak już wcześniej powiedziałem, że pewne rzeczy 
można ominąć i nie wchodzić w strefę, sferę Urzędu Skarbowego. Właśnie w ten sposób. Tak 
samo jest proszę państwa z tym alkoholem, czyli z piwem na festynach. Generalnie rzecz 
biorąc piwa na festynie sprzedawać nie wolno od zeszłego roku od stycznia. Ale jeżeli te 
stoisko stoi za linią festynu i tu jest teren festynu a stoisko stoi za linią umowną – że tak 
powiem – to tam już można sprzedawać, ale na terenie festynu nie wolno sprzedawać. Każdy 
też musi mieć tego świadomość.”    
 Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie zaproponowała: „A może do tej 
sprawy, bo rzeczywiście wszystkie wioski będą robiły te festyny, do tego, co Pan 
Krzyżanowski powiedział, może odniesiemy się w ten sposób, że spróbujemy zaprosić Panie                     
z Urzędu Skarbowego, bo chodzi tutaj o podatek akcyzowy, podatek VAT, podatek od no 
„losowy”, i po prostu niech nam wyjaśnią, bo to jest droga inwencja. Fajnie, ludzie się 
angażują. Natomiast rzeczywiście zrobić to tak jak potrzeba, żeby się nie stresować. Te Panie 
wiem, że przychodziły tutaj, nie wiem akurat w jakim celu, ale dlaczego miałyby nie przyjść                
i razem z Sołtysami zrobić i będzie bardzo dobrze.”   
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 Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział: „Każdy robi te 
festyny. Każdy wykłada swój czas przede wszystkim i jeszcze na wypadek mały stres: Czy to 
się akurat uda? Czy się nie uda?” 
 Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie kontynuowała: „Oczywiście jest 
sposób naprawdę, ja się przekonałam, że można to wszystko obejść, tak jak Pan Krzyżanowski 
powiedział. I ta ustawa ograniczona tak została, że są też tam jakieś cegiełki, załączniki, 
jakieś po prostu cuda na kiju. No ale to, co się tutaj … niech powiedzą co można, co nie 
można, a my tu będziemy wtedy wszyscy Sołtysi dokształceni. My mamy pytanie oczywiście 
one przychodzą, mówią, są sympatyczne te Panie. Ja myślę, że nawet gdyby Gmina wystąpiła 
z takim zaproszeniem i określiła spektrum tematu do jakiego mają się przygotować, nie będzie 
problemu.” 

Pan Jarzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział: „Akurat to 
można równie dobrze znaleźć na Internecie i to jest tylko… właściwie suche fakty. Nam 
potrzebna jest interpretacja tego wszystkiego i sposób i metoda, żeby to wszystko dobrze 
zrobić. Bo suche fakty to, ustawę biorę i czytam.” 
 Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo powiedział: „Zbliża się okres tych 
festynów na naszych wioskach, dlatego wnioskuję, żeby Gmina przesłała jakieś wytyczne do 
świetlic, przede wszystkim, bo to one są głównymi organizatorami, jak te sprawy wyglądają               
i jak to zrobić, żeby nie było żadnych niespodzianek. Dziękuję.” 
  Pan Piotr Skoczek Radny Rady Gminy Darłowo oznajmił: „W dobie kryzysu wiem, 
że ZAiKS podobnie występował z orkiestrami. Też będzie nakładał prawie że potrójne teraz 
mandaty w stosunku do tego jeżeli organizator imprezy nie zapłaci ZAiKS’owi odpowiedniej 
sumy. Także też proszę uważać.” 
 Pan Piotr Szewczykowski Sołtys Sołectwa Barzowice zapytał: „A jak z kapelą spisze 
umowę, że oni płacą ZAiKS? Bo oni powinni zapłacić. Organizator im, a oni nam.” 

Pan Piotr Skoczek Radny Rady Gminy Darłowo oznajmił: „Interpretujcie jak 
chcecie, ale żeby było wiadomo, że sprawa jest załatwiona. Albo ci, albo ci. Przeważnie 
organizator.” 

Pan Jarosław Michalski Radny Rady Gminy Darłowo oznajmił: „Ja tylko 
nawiązuje do tego ZAiKS. Tak jest kapela, która płaci ZAiKS to płaci za używanie tych 
utworów, natomiast organizator musi osobo koszt ponieść. Tak było jak mieliśmy w Starym 
Jarosławiu Sylwestra przy zamkniętej imprezie, była orkiestra, która płaci ZAiKS, umowę 
przedłożyliśmy dla nich, przedłożyliśmy dokument, w którym jest, że ta orkiestra zapłaciła 
ZAiKS, no niestety  musieliśmy też od ilości osób, to było około sześć set złotych.” 

Nikt więcej nie zgłosił się by wziąć udział w dyskusji. 
 
Ad. 20. 

Wolne wnioski i zapytania.  
 Pan Przewodniczący udzielił głosu Panu Piotrowi Skoczkowi. 
 Pan Piotr Skoczek Radny Rady Gminy Darłowo zauważył: „Jest przykre, że 
większość sołtysów ubyło. Zobaczcie na końcu sesji ile spraw mamy wspólnych. To są takie 
punkty teraz na końcu tu, dosyć ważne dla nas, a Sołtysów nie ma. Ciężko było wytrzymać 
jeszcze tę godzinę? Rozumiem, jedna, dwie osoby, ale tu jest siedemdziesiąt procent poszło. 
Prawda?” 
 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przypomniał 
Radnym o zbliżającym się terminie w sprawie obowiązku składania oświadczeń 
majątkowych. „Oświadczenie majątkowe należy złożyć w dwóch jednobrzmiących 
egzemplarzach wraz z kopią swojego zeznania PIT o wysokości osiągniętego dochodu w 
danym roku podatkowym – za poprzedni rok kalendarzowy według stanu na dzień 31 grudnia 
2011 roku w terminie do 30 kwietnia 2012 roku Przewodniczącemu Rady Gminy Darłowo. 
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Informuję, że stosowne dokumenty są przygotowane dla wszystkich Radnych i są do odbioru w 
Referacie Samorządowym – Biurze Rady.” 
 Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo wrócił do tematu będącego 
przedmiotem dyskusji w poprzednim punkcie: „Proszę Państwa, może ja jeszcze o tym 
ZAiKS. ZAiKS się płaci za imprezę, a nie… to znaczy generalnie rzecz biorąc jest tak pięć 
agencji, które zbierają opłaty. I tutaj jak u Przewodniczącego na zabawie sytuacja była, że 
orkiestra powiedziała, że już płaciła ZAiKS i już jest cacy. Oni właściwie ZAiKS nie muszą 
płacić jako orkiestra. ZAiKS płaci według przepisów ZAiKS płaci organizator. Ich na dobrą 
sprawę nie interesowało to, czy orkiestra zapłaciła, czy nie zapłaciła. Ich interesuje czy 
organizator zapłacił ZAiKS, dlatego była ta sytuacja.”     

Nikt więcej nie zgłosił się by wziąć udział w dyskusji. 
 
Ad. 21.  

Zakończenie sesji. 
Wobec wyczerpania tematów ustalonego porządku obrad XVIII Sesji VI kadencji 

Rady Gminy Darłowo – Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 
zamknął obrady o godzinie 1305 w dniu 28 marca 2012 roku.  
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